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„ … az igazság tudatosításához nem elegendõek a tények, 
a közvetítõ szó hitele is szükséges.”

Csoóri Sándor

XVI. Benedek pápa levele 
a Szent Erzsébet-év alkalmából

2007. július 7. 
Tiszteletreméltó 

Testvéremnek,
Erdõ Péter bíboros úr-
nak,
Esztergom-Budapest 

érsekének, Magyarország
prímásának, az Európai

Püspöki Konferenciák 
Tanácsa Elnökének

Nagy örömmel értesültem arról, hogy ebben
az esztendõben különleges módon emlékez-
nek meg magyarországi Szent Erzsébet születé-
sének 800. évfordulójáról. Ebbõl a kiváló alka-
lomból kérem, tolmácsolja Magyarország és
egész Európa híveinek lelki részvételemet 
a tervezett ünnepségeken, amelyek nagyszerû
alkalmat nyújtanak, hogy Isten egész népének
és különösen Európának felmutassuk e szent
ragyogó tanúságtételét. Az õ híre messze túl-
terjedt saját hazája határain, és igen sokakhoz,
köztük nem keresztényekhez is eljutott az
egész kontinensen.

Erzsébet igazi európai szent, kora társadal-
mi viszonyait tekintve épp úgy, mint napjaink-
ban, az evangelizáció követhetõ példája. And-
rás király és Gertrúd királyné az új, keresztény
Magyarország e hiteles drágakövének szülei
gondoskodtak arról, hogy az Istenben való
örökbefogadott gyermekség méltóságának 
tudatában neveljék gyermeküket. Erzsébet ma-

gáévá tette Isten fiának, Jézus Krisztusnak az
útját, aki szolgai alakot öltött, kiüresítette 
magát, és hasonló lett az emberekhez (Fil 2,7).
Kiváló mestereinek köszönhetõen Assisi
Szent Ferenc nyomába szegõdött, személyes
és végsõ életcélként saját életét hasonlóvá ala-
kította Krisztuséhoz, aki az ember egyedüli
Megváltója.

A türingiai õrgróf leendõ feleségeként a 
szegények szolgálatának szentelte önmagát, 
s ebben a szolgálatában fölismerte az isteni
Mesterhez való hasonlóvá válás igazi útját.
Egyesítette a menyasszony hozományát az
édesanya példaadásával, buzgón gyakorolta az
evangéliumi erényeket, amelyeket Assisi Szent
Ferenc iskolájában ismert meg. Az Egyház iga-
zi leánya volt, tanúságtételével Krisztus szere-
tetét tette láthatóvá az emberek között. Az év-
századok során sokan követték õt, akik úgy 
tekintettek rá, mint a keresztény erények tiszta
példaképére, amelyeket eltökélten élt meg a
házasságban, a családban és az özvegységében
egyaránt. Példája politikai személyiségek szá-
mára is ösztönzõnek bizonyult, hogy buzgósá-
gán felbátorodva a népek közti kiengesztelõ-
désen fáradozzanak.

A nemzetközi Szent Erzsébet-év, amely az 
elmúlt esztendõben, november 17-én kezdõ-
dött Rómában, szolgáljon újabb ösztönzések-
kel, hogy mélyebben megérthessük Pannónia
e leányának lelkiségét, aki ma is emlékezteti

honfitársait és az európai földrész lakóit az
Evangélium halhatatlan értékeinek fontossá-
gára.

Bíboros úr, bensõséges jókívánságaimat kül-
döm, és kívánom: Szent Erzsébet személyének
és mûvének mind mélyebb ismerete segítse
elõ, hogy egyre tudatosabban fedezzék fel 
Magyarország és egész Európa keresztény gyö-
kereit, a felelõs személyek pedig érezzenek
ösztönzést arra, hogy másokat tisztelõ módon
fejlesszék a kapcsolatot az Egyház és a polgári
társadalom között egy valóban szabad és sze-
retetre épülõ világ építése érdekében. A nem-
zetközi Szent Erzsébet-év legyen kedvezõ alka-
lom a magyarok, a németek és egész Európa
számára, hogy megjelenítsék az atyáiktól 
átadott keresztény örökséget, hogy továbbra is
ebben találják meg a szükséges forrást, s hogy
a nemrég megkezdett új évezredet igazán ter-
mékennyé tudják tenni.

Miközben mindannyiukra hívom Mária, 
Magyarok Nagyasszonya, Szent István és Szent
Erzsébet hathatós védelmét, szívesen adom
Önre, Bíboros Úr, valamint a Magyar Katolikus
Püspöki Konferencia tagjaira, a papságra, a
szerzetesekre és a hívekre egyaránt különleges
apostoli áldásomat, bõséges mennyei kegyel-
mek zálogát.

Kelt a Vatikánban, 2007. május 27-én.
XVI.  Benedek  pápa

2007. július 7-én született Szent Erzsébet, a magyarság egyik világviszonylat-
ban is legismertebb szentje. Születésének 800. évfordulójáról szerte a világban
megemlékeztek. Idehaza azonban vajmi kevés hírt hallhattunk a médiákban.
Árpád-házi Szent Erzsébet születésnapján, július 7-én tette közzé a Szentszék
XVI. Benedek pápa Erdő Péter bíboroshoz írt levelét, melyben a Szentatya
Szent Erzsébet életművét méltatja születésének nyolcszázadik évfordulóján. 



2 0 0 7 .  J Ú L I U S

4 2 1 1 1  S Z A D A Ö N K O R M Á N Y Z A T I  H Í R E K

Júliusban is a szokásos idõpontban, a hónap
elsõ hétfõjére hívta össze a képviselõ-testületi
ülést Vécsey László polgármester.
A megszokott rend szerint a napirendi pontok
megtárgyalása elõtt Jámbor Lajos jegyzõ is-
mertette a lejárt határidejû határozatokkal
kapcsolatos történéseket.

SZADAI HÉVÍZ
Vécsey László számolt be a község életébe vár-
hatóan igen jelentõs fellendülést hozó hévíz-
kút létesítéssel kapcsolatos kutatás és engedé-

lyeztetés során megtett lépésekrõl. A Közép-
Dunavölgyi Vízügyi Igazgatóság határozata
szerint napi 1000 m3 60 C fokos víz áll rendel-
kezésre. A határozat jogerõre emelkedése pilla-
natában kikérhetik a vízjogi engedélyt, s ezzel
minden akadály elhárul a szerzõdések megkö-
tése és a fúrás megkezdése elõl, melyre augusz-
tus folyamán számítani lehet. Ezzel elkezdõd-
het a beruházás az önkormányzati területen,
melyet a beruházó megvásárol. A megállapo-
dás értelmében a patak melletti területen épül
majd fel az üdülõfalu, melyhez a szadai tele-
pülésszerkezeti és szabályozási terveket elké-
szíttetik. 
A település számára nemcsak a jó áron értéke-
sített területek egyszeri bevétele a fontos, ha-
nem a kitermelt hévíz fele is a községet illeti az
idõk végezetéig, továbbá az itt kialakuló well-
ness-, gyógy-, és sport célú üdülõközpont léte-
sítéssel újabb munkalehetõségekkel, továbbá
idegenforgalmi- és iparûzési adóbevétellel is
számolhatunk majd a jövõben.

A KÖLTSÉGVETÉSI RENDELET 
MÓDOSÍTÁSA
Az ÁMK-ban a tervezetthez képest megválto-
zott mennyiségû túlórák és helyettesítések mi-
att 3 millió Ft-al kérték emelni az intézmény

költségvetését. A bizottsági szinten korábban
már többször tárgyalt téma nagy érdeklõdést
váltott ki a pedagógus társadalomból. A nyári
szabadságolás ellenére legalább 15 tanár, taní-
tó, óvónõ és szülõ szorongott az egyszeriben
szûknek bizonyult tanácsteremben. 
Ágotai Ferenc igazgató úr élt is az alkalommal
és a népes nevelõi kar jelenlétében ünnepélye-
sen átadta a Székely Bertalan Iskola örökös
tagságát igazoló kitüntetést Oroszi Sándor 
Süninek, akit ez évben erre a díjra a legalkal-

Képviselõ - testületi 

Pedagógusok 
a tanácsteremben

Vécsey László polgármester beszámol 
a hévízkutak engedélyeztetéséről

Oroszi Sándor Süni átveszi oklevelét 
Ágotai Ferenctől



masabbnak találtak. A díjjal az iskola számára
az év során számtalan alkalommal nyújtott 
támogatását kívánták elismerni.
A díjátadást követõen azonban a számok nyel-
vére váltott át a testület Török László, a Pénz-
ügyi Bizottság elnöke és Bajkai Andrásné veze-
tésével. Mint elmondták, a Bizottságuk már
négy alkalommal elemezte ezt a kérést az isko-
la vezetõségének bevonásával és így alakult ki
a javaslatuk. Petrák Árpád alpolgármester
megfogalmazta azt is, hogy a szigorodó pénz-
ügyi feltételek mellett az önkormányzat már
nem tud minden új igényt kielégíteni. Csak
olyan áron képesek az ÁMK pótkéréseit teljesí-
teni, ha azokat az összegeket más, szintén fon-
tos területektõl elvonják. Ezért arra figyelmez-
tette az ÁMK vezetõségét, hogy igyekezzenek
mindenre kiterjedõ, jól átgondolt éves költség-
vetést összeállítani, és az év során fegyelmezett
gazdálkodással azt végrehajtani, mert az utóla-
gosan benyújtott igényeket – jószándék és
megértés esetén sem – áll módjukban teljesí-
teni, hiszen az önkormányzat költségvetése
sem bõvíthetõ.
Vécsey László felszólította a megjelent pedagó-
gusokat, ha már ott vannak, szóljanak hozzá,
mondják el véleményüket, s nem is kellett 
sokáig bíztatni a vendégeket. Az egyik óvónõ
az után érdeklõdött, számíthatnak-e óvónõi
létszámbõvítésre, míg Kovács Zsuzsa tanítónõ

Petrák Árpád fenti mondatait érezte bántónak.
Egy, a szülõk képviseletében megjelent hölgy
azután érdeklõdött, megkapják-e a tanárok 
a nyári szünetben a nekik járó díjazást és
egyúttal megköszönte a gyermekek számára
nagy élményt jelentett erdei iskolai napokat,
továbbá reményét fejezte ki, hogy az erdei is-
kolát a jövõben is megszervezi majd az iskola. 
A felvetésekre többen is válaszoltak. Az el-
hangzottakkal kapcsolatban polgármester úr
javasolta, hogy õsszel tartsanak egy olyan szé-
leskörû értekezletet az ÁMK témakörében,
amelyen a szülõk is jelen lehetnek, hogy min-
den tisztázni való kérdést megbeszélhessenek. 
Ágota Ferenc ismertette, hogy valóban volt
olyan tétel, amit nem terveztek, de volt olyan
is, amit terveztek, mégis 0 Ft-al került be az
éves költségvetésükbe. Az év során pedig négy
olyan fejlesztést hajtottak végre az önkor-
mányzat jóváhagyásával, amelynek a pénzügyi
feltételeit maguknak kellett kigazdálkodniuk,
így kemény takarékossággal jutottak el a mos-
tani állapothoz, melynél az igényüket már
kénytelenek benyújtani. Bonyolítja a helyze-
tet, hogy az erdei iskola során keletkezett meg-
takarításukat nem használhatják fel az iskola
egyéb feladataira, hiszen azt a szülõk nem 
arra a célra fizették be.

Ez utóbbi érvelést a Pénzügyi Bizottság nem
fogadta el, mert a táboroztatáshoz jelentõs 
önkormányzati összegeket is felhasznált az 
iskola, tehát a megtakarítás nem feltétlenül 
a szülõk által befizetett összegbõl történt, ha-
nem az összes költségbõl, amibe forrást az 
önkormányzattól származó saját költségvetés-
ükbõl is felhasználtak.
Vécsey László arra is felhívta a figyelmet, hogy
kevés olyan önkormányzat van az országban,
amely a rendkívül szûkös költségvetésébõl
évente 100 millió forinttal növeli meg az isko-
lája költségvetését, ugyanis az iskola jelenlegi
szinten történõ fenntartásához 200 millió 
Ft-ra van szükség, melynek az államtól csak a
fele érkezik. Ez az évi 100 milliós tétel olyan
megterhelés ennek a kis településnek, amit
rendkívül nehéz kezelni, s ezt is érzékelniük
kell a tanároknak.
Török László összegezve a helyzetet arra hivat-
kozott, hogy az ÁMK költségvetési keretében 
a bér és annak járulékainak keretét félévkor
még csak 41,5 %-ban használták fel, tehát
nem indokolt ebben a pillanatban a költségve-
tésüket további összeggel megemelni. Lehetsé-
ges, hogy szigorú gazdálkodással az év végéig
is elegendõ lesz az eredetileg meghatározott
összeg. Javasolta, hogy a döntés elõtt végezze-
nek alapos vizsgálatot a nyár folyamán és 
az elemzést követõen döntsenek az igények jo-
gosságáról, szeptemberben.
Végül még több hozzászólást követõen a kép-
viselõ-testület azzal zárta le a vitát, hogy hoz-
zájárultak két új napközis nevelõi álláshely 
létesítéséhez, melyekre szeptembertõl szükség
lesz, ám a pénzügyi vonatkozásokban majd
csak az ÁMK átvilágítását követõen hoznak
döntést. 
Befejezésül polgármester úr megköszönte a
pedagógusok áldozatvállalását, melyet az 
erdei iskola lebonyolítása során magukra vál-
laltak, s ezúttal is hangsúlyozta, hogy a viták
nem a jószándék hiányában, hanem kimon-
dottan a rendkívül szûkös költségvetésbõl 
fakadnak, s ez nemcsak Szadán van így.

A SZÉKELY BERTALAN MŰVELŐDÉSI 
KÖZPONT BESZÁMOLÓJA
Az intézmény írásos beszámolójával kapcso-
latban több kérdést megfogalmaztak a képvi-
selõk. Az ÁMK kezelésében lévõ és ugyancsak
közösségi célokat szolgáló volt Varroda épüle-
tében tisztasági kifogások merültek fel, melyre
megoldást kértek.
A Faluház költségvetésében meghatározott 
bevételek jelentõsen alacsonyabb arányban
teljesültek, miközben a kiadások a tervezett
szinten maradtak, s erre nem kaptak a beszá-
molóból megfelelõ magyarázatot – jelezte
Bajkai Andrásné.
A SZAK és Pedagógiai Szolgálat tevékenységé-
nek szervezeti helyzetében változás várható,
mivel ezt a szolgáltatást a jövõben a Gödöllõi
Többcélú Kistérség közösen kívánja nyújtani.
Ez ügyben még nincs határozottan kialakult
megoldás.
Az óvodában az óvónõk közt kialakult feszült
helyzet megoldásával kapcsolatban Weitz
Magdolna óvodavezetõ ismertette, hogy a ko-
rábbi óvodaösszevonás során, amikor a kiser-
dei óvoda állományát átvették, akkor lazult fel
a nevelõközösségük, s nemkívánatos hírek
kaptak lábra, amelyeket egyes szülõk is igye-
keztek terjeszteni. Egyébként is rendkívül meg-
terhelõ, emberpróbáló idõszakot éltek át az
óvodaátépítés során. Megfeszített munkát 
végeztek az óvónõk, amíg az igényes, szép bel-
sõ környezet kialakult. A két testület összeszo-
kása azonban fokozatosan megtörtént, a jövõ-
re nézve nem lát okot aggodalomra. Volt isme-
retlen feljelentõ is, akinek köszönhetõen az
ÁNTSZ kiszállt ellenõrzésre, de semmilyen hi-
bát nem talált. Horváthné Nemecsek Éva óvó-
nõ is elmondta, hogy rendkívül nehéz helyzet-
ben voltak, de igyekeztek megfelelni a saját
belsõ minõségi elvárásaiknak. Mint az ÁMK
része, õk is érzik a megszorításokat, de elisme-
rik és megköszönik az önkormányzatnak a
gyermekek érdekében tett támogatását. Ugyan-
akkor kérik, hogy az önkormányzat is ismerje
el az óvónõk igyekezetét és magas színvonalú
munkáját, amelyet a nehezített körülmények
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 ülés

Weitz Magdolna szóbeli kiegészítése, mellette a Polgármesteri Hivatal dolgozóinak 
egy csoportja
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közt is meg tudtak tartani. Az elhangzottakat
értékelve Vécsey László úgy látta, hogy az ÁMK
és ezen belül az óvoda testületének szüksége
lehet valamilyen csapatépítési megerõsítésre,
ami már azért is fontos, mert ezután követke-
zik majd még az iskola-, uszoda-, sportcsarnok
építés, ami még komolyabb fejlesztés lesz.

A POLGÁRMESTERI HIVATAL ÉVES 
BESZÁMOLÓJA
A jegyzõ úr által összeállított beszámoló tár-
gyalásánál elhangzott, hogy nem növelték a
Hivatal létszámát annak ellenére sem, hogy a
falu lélekszáma rohamosan nõtt és egy
Szadához hasonló népességû településen álta-
lában 6-8 fõvel több közalkalmazott látja el
ezt a munkát. A hivatali ügyintézésben pedig
eleve is egyre több a feladat, különösen az EU-
s csatlakozást követõen. Sok a változás az adó-
zási területen, de számos más vonatkozásban
is. A korábban elrendelt építési hatósági jog-
kört ugyanakkor július 1-tõl mégsem helyez-
ték át a kistérséghez, valószínûleg erre csak ja-
nuár 1-jét követõen kerül sor. 
A hatékonyabb és bonyolultabb munkavégzést
nem ellensúlyozza a bér, mert a keresetek a Hi-
vatalban alacsonyak. Egy elhangzott példa sze-
rint egy 30 éves munkaviszonnyal, felsõfokú,
de nem abban a munkakörben használt vég-
zettséggel rendelkezõ közalkalmazott ügyinté-
zõ havi nettó fizetése alig haladja meg a 70
ezer forintot. 
A képviselõ-testület érzékelte, hogy ideje lenne
a jól dolgozó alkalmazottakat jutalomban ré-
szesíteni, megtartani a bevált személyi állo-
mányt. Felkérték jegyzõ urat, hogy a dolgozók
megbecsülésének anyagi módozataira állítson
össze tervet.
Kifogásként viszont elhangzott, hogy a Hiva-
talba betelefonálók nehezen jutnak el a tele-
fonközpont irányításával ahhoz az ügyintézõ-
höz, akihez szeretnének, s ennek javítására fel-
kérték a Hivatalt. 

KÖZTERÜLET-FELÜGYELET 
Nagy szükség mutatkozik Szadán is a közterü-
let-felügyelet bevezetésére. A várható haszon

abban mutatkozhat
majd meg, hogy keve-
sebb lesz a rongálás,
tisztább, rendezet-
tebb lehet a község,
csökkenhet az enge-
dély nélkül lerakott
szemét mennyisége, s
mivel a közterület-
felügyelõ bírságolhat
is, még bizonyos köz-
vetlen pénzügyi bevé-
tel is várható pl.: en-
gedély nélküli közte-
rület-foglalás, tilos-
ban parkolás, szeme-
telésen történõ tet-
tenérés, stb. esetén. 
A közterület-felügye-

lõk egyenruhát és jelvényt kapnak, a hivatalos
személynek minõsülnek, akik az önkormány-
zat alkalmazásában állnak majd. 
A képviselõ-testület egyetértett két részmunka-
idõs közterület-felügyelõ munkába állításával.
A korábban meghirdetett munkakörre négy fõ
jelentkezett, van választási lehetõség, s a képvi-
selõ-testület minden jelentkezõt elõzetesen
meghallgat.

HELYI BUSZKÖZLEKEDÉS
A helyi buszközlekedés beindítsa folyamatban
van. Pályázatot kellett kiírni, amelynek a Belü-
gyi Közlönyben kell megjelennie. A buszmeg-
állókat az Önkormányzat készítteti el. A busz-
járat beindulása szeptemberre várható 

VÁLTOZTATÁSI TILALOM
Készül a község új településszerkezeti terve, va-
lamint a részletes szabályozási terv. A szakha-
tósági egyeztetések zajlanak. Az egyes övezeti
besorolások, a közmûvek helyének kijelölése,
a területek feltárása indokolja a változtatási ti-
lalom három évre történõ kihirdetését, nehogy
most épüljön oda valami, ami majd ezek meg-
valósulását veszélyeztetheti vagy a költségeket
megnövelheti. –jelezte a terveket készítõ cég
szakembere az Önkormányzatnak. 
A képviselõ-testület egyetértett az elõterjesztés-
sel, és a szabályozási terv jogerõre emelkedésé-
ig változtatási tilalmat rendel el. A szabályozá-
si terv elkészültét követõen, már majd az sza-
bályozza, hol mi épülhet a községben. 
Természetesen indokolt esetben adhatnak
egyedi felmentést addig is – nyugtatta meg a
jelenlévõket Vécsey László polgármester.

A LEJÁRT ÁLLAMKÖTVÉNYEK 
HASZNOSÍTÁSA
A lejárt államkötvénybõl származó 42,5 millió
forintos összeget, a kicsiny kamatok miatt
nem kötik le újra, hanem az önkormányzat
költségvetési számlájára utaltatják és a folyó-
számla-hitel törlesztésére fordítják.

AZ EGÉSZSÉGÜGYI BERUHÁZÁS 
TERVEI
További bizottsági elemzések történtek a terve-
zett egészségház építését vállaló cég terveirõl –
ismertetet Bajkai Andrásné. Többek közt el-
hangzott, hogy ha nem ezt, a MINIPLÁZA által
ajánlott beruházást választja a község, akkor
bizony sokkal lassabb fejlõdéssel kell szembe-
nézni, hiszen minden beruházáshoz tõke kell. 
Vécsey László az alábbiakban foglalta össze a
lehetséges lépéseket.

■ Így marad minden, ahogy most van és min-
den érintett fél (orvos) maga javít a helyzetén
saját tõkébõl, ahogyan tud.
■ Elfogadják a MINIPLÁZA, vagy esetleg egy
másik jelentkezõ cég ajánlatát és összhangban
a településközpont kialakítási tervekkel meg-
építtetik az egészségházat, költség nélkül, a
már ismert feltételekkel.
■ Az önkormányzat tõkét is tesz bele a beruhá-
zásba és ezáltal valamilyen arányban tulajdon-
részt is szerez az egészségházban. Ez esetben a
fenntartási, üzemeltetési költségekbõl is jut a
tulajdoni hányad arányában a községnek, s
persze a bevételekbõl is. (Gödöllõn van példa
arra, hogy az önkormányzat tulajdonában van
az egészségház, ahol az orvosok bérleti díjat fi-
zetnek. Ez a bevétel azonban nem elegendõ az
épület tisztességes karbantartására, üzemelte-
tésére, tehát folyamatosan terhelik a város
költségvetését.)

Petrák Árpád úgy látta, hogy az orvosok érdeke
is megegyezik a MINIPLÁZA javaslattal, hiszen
egy elegáns modern épület vonzó a betegek
számára is. A sok fõvárosból betelepült ember
szívesen áthozná a kártyáját, ha itt is bizalmat
gerjesztõ rendelõt találna.
Oroszi Sándor Szódás azonban azt javasolta,
hogy semmiképpen se döntsenek az orvosok
nélkül, addig pedig gyûjtsék össze a még meg
nem válaszolt kérdéseket, észrevételeket.

WK

F E L H Í V Á S !
A Települési Polgárvédelmi Parancsnokság kárfelszámoló munkacso-
portjába ÁLLOMÁSVEZETŐ beosztásba várunk önként jelentkezőt.
A beosztás anyagi juttatással nem jár. Jelentkezni a Polgármesteri
Hivatal 8. számú irodájában lehet. 

Sebestyénné Puskás Aranka és Oroszi Sándor Szódás, mögöttük 
három köztisztviselő a Hivatalból
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KÖZELEBB KERÜLT 
A SZENNYVÍZHÁLÓZAT
SZADÁN ELMARADT 
RÉSZÉNEK MEGÉPÍTÉSE?
SZADA ÖNKORMÁNYZATA ELSŐ FOKON 
MEGNYERTE PERÉT VERESEGYHÁZ 
ÖNKORMÁNYZATÁVAL SZEMBEN

Szada Község Önkormányzata 2005. júliusában a máig tisztázatlan kö-
rülmények között megszüntetett Veresegyház és Környéke Beruházó
Viziközmû Társulat vezetõje elleni per mellett Veresegyház Város 
Önkormányzata ellen is pert indított, szerzõdéses kötelezettség elmaradt
teljesítése tárgyában.
Az elsõ fokon eljáró Pest Megyei Bíróság 2007. május 21-én ítéletet 
hirdetett ez utóbbi ügyben.
Az ítélet Veresegyház Város Önkormányzatát az alábbiakra kötelezi:

1.) Teljeskörûen építse meg Szada Község közigazgatási területén az
eredeti érdekeltségi területen elmaradt szennyvízelvezetõ hálózatot
legkésõbb 2008. június 30-ig.

2.) Legkésõbb 2008. szeptember 30-ig adja át az így elkészült hálózat
jogerõs használatbavételi engedélyét Szadának.

3.) Amennyiben Veresegyház Város Önkormányzata a hálózatot az íté-
let szerint nem építené meg, úgy legkésõbb 2008. július 31-ig köte-
les megfizetni Szada Község Önkormányzata számára 287.570.400
(kettõszáznyolcvanhétmillió-ötszázhetvenezer-négyszáz) forintot.

4.) Veresegyház Város Önkormányzatának legkésõbb 2007. december
31-ig be kell szereznie a veresegyházi szennyvíztelep üzemeltetési
engedélyét.

5.) Veresegyház Város Önkormányzata fizessen 5.000.000 (ötmillió)
forint perköltséget Szada Község Önkormányzatának.

Végre! – mondhatnánk Szadán. Talán a jövõ év közepére elkészülhet az
elmaradt hálózatunk, és a jogszerûen mûködõ tisztítóban is hozzáju-
tunk a minket megilletõ osztatlan közös tulajdoni hányadunkhoz.

A megoldás azonban nincs ilyen közel. Sajnos még mindig várnunk
kell, az ítélet nem jogerõs. Veresegyház Város Önkormányzata ugyanis a
fellebbezésre nyitva álló határidõ elõtt két nappal fellebbezést nyújtott
be a másod fokon eljáró bírósághoz.

De azért dereng már az alagút vége. Nem állunk meg félúton!

Vécsey László
polgármester

A fenti tények ismertetése céljából Vécsey László polgármester eredmé-
nyes sajtótájékoztatót (lásd fényképünkön!) hívott össze július 19-ére,
Szadára, melyre az összes környékbeli (Dunakeszitõl Veresegyházon át
Gödöllõig) média képviselõi meghívót kaptak.

TRANS MOTORS KFT.
v á l l a l

konténeres szemét-, sitt-,
sóder-, homokszállítást

Gépi földmunkát, 
pincetömb kiemelést

Szada, Kossuth u. 18/A

Tel.: (20) 9547-647

Virágos
Szadáért
Az év elején az Önkormányzat Környe-
zetvédelmi és Faluszépítõ Bizottsága
meghirdette a Virágos Magyaror-
szágért, Virágos Szadáért mozgal-
mat. Azóta az elhatározást tettek kö-
vették, s a lakosságból is sokan csatla-

koztak a kertjeik és az utcakép szépítésével, virágosításával.
Kérjük, hogy a nyári melegben, a szabadságos idõszakban 
is gondozzák a virágoskerteket, hogy a növények el ne lankad-
janak.

Figyelem!

A virágágyások, kertek értékelése augusztus elején törté-
nik, helyszíni szemlékkel, fényképek készítésével. Azt nézik 
a szemlézõk, ami a házak elõtt van, továbbá, ami az a kertbõl
az utcára kilátszik. 
Az eredményhirdetésre augusztus 19-én kerül sor, vasár-
nap, kb. 14 órakor, a sportpályán.

a szervezõk
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KKEEDDVVEESS  SSZZAADDAAIIAAKK!!
Amint ismeretes, immár harmadik alkalommal találkozhatunk
Szadán a németországi Neukirch/Goppertsweiler testvértelepülés
hagyományõrzõ küldöttségével.
A kultúra, a történelem, a sport, a gasztronómia, és a nyelvtanulás
jegyében megkötött szerzõdésünk értelmében az idén augusztus 
3-ától – 6-áig lesznek nálunk a vendégeink.

A vendéglátás forgatókönyve

Augusztus 3. péntek
Este érkezés. Fogadás és közös vacsora a vendéglátókkal az iskola
ebédlõjében. 
Elszállásolás a családoknál.

Augusztus 4. szombat
■ Reggel 7-kor indulás az Országház látogatására 
■ ½ 12-tõl egy közeli gyümölcsös és gyógynövény-feldolgozó üzem
meglátogatása.
■ Átöltözés és „ebéd” a Családsegítõben.
■ kb.15 órakor indulás a budai Várba. Akinek kedve van ahhoz, hogy
külön kocsival elkísérjen minket a várbéli sétára, örömmel vesszük.
■ Szabadtéri koncert kb. 16.30-tól, majd a budapesti Sissy Étterem-
ben vacsora és ismét zene.
■ Vendégeink szeretnék megnézni az esti Budapest fényeit, így 
visszaérkezésük idõpontja bizonytalan.

Augusztus 5. vasárnap
■ 9.30-kor misehallgatás a szadai katolikus templomban. A 800 éve,
Sárospatakon született, késõbb Wartburgban és Marlburgban élt

Árpádházi Szent Erzsébet köszöntése a zene nyelvén.
■ Ebéd a családoknál.
■ 14.30-kor indulás a Gödöllõi Királyi Kastélyba: hangversenyre és
kastélylátogatásra.
■ kb. 18 órától BÚCSÚEST a szadai Székely-kertben. Ide MINDEN
érdeklõdõ SZADAI LAKOST szeretettel VÁRUNK. (Belépõ egy-
egy tányér saját készítésû sütemény.)
■ A zenekar megérkezése után kb. fél órás búcsúzenét adnak a ven-
dégeink a színpadon, majd ezt szabad beszélgetés, bemutatkozá-
sok, civilszervezeti ismerkedések, disco, stb. követhetik. A társalgást
könnyíti, hogy a németek kisiskolás koruktól tanulnak angol nyel-
vet. A büfét a Sportkör, a Disco-t a Pincében a Fiatalok adják!
Közben látványos meglepetés készül a vendégek tiszteletére: JÉG-
SZOBRÁSZ bemutató!!! Részletesebben lásd a keretes részben!

Augusztus 6. hétfõ. 
8.30-kor hazaindulás.

A német testvértelepülés
küldöttségét látjuk vendégül
A németek vendégek fogadásához a Szent Erzsébet Év nemzetközi eseményeibe illeszkedő forgatókönyvével az önkormányzat
EU-s pályázati összeget is nyert. Árpádházi Szent Erzsébet emlékét több alkalommal is felelevenítjük vendégeink ittartózkodása
során. A neukirchi zenekar eljátssza Szent Erzsébet himnuszát, tőlünk pedig minden látogatónk – többek közt – egy-egy Szent
Erzsébetet ábrázoló bélyeget kap emlékbe a búcsúzáskor.

Vendéglátók:
Csendes Vera (tolmács)
Szabó József és Erzsébet 

(Jókai u.)
Kovács Éva és Dulai Zoltán
Kármán György és családja
Hernigl József és Judit
Puskás András és Aranka
Horváth János, Marika, Viktor
Feicht Ferenc és Marika
Temesi Anna (Fenyvesliget)
Dr. Dobos Péter és Ágnes 
Csépi Szilvia és Dóra
Tóth Tibor és Berkes Zsuzsa

Simicz József és Katalin
Simon László és Anikó
Hermann Dániel és Márta
Gesztei-Nagy András 

és családja
Scherzinger Mária és családja
Somogyi-család (Brigittáék) 

Dombos u.
Petz Attila és Mariann
Szentpéteri-család (Illés-tetõ)
Gombás Tibor (Fein)
Vécsey László 

A neukirchi
zenekar játék
közben
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Reinhold Schnell polgármester így mutatja be
az érkező zenekart, melynek ő is tagja.
„A Neurkirch-i Zenei Egyesület 1837-ben alakult, és azóta is biztos
pontja a Bódeni-tó közelében fekvõ község kulturális életének.

Az I. osztályú zenekarnak jelenleg 65 tagja van. Regionális és
nemzetközi versenyeken egyaránt számos kitüntetést és díjat nyer-
tek. Rendkívül sokoldalúak, ugyanúgy otthonosan mozognak a sör-
sátorban, mint a koncerttermekben. Repertoárjuk a klasszikus 
fúvószenekari mûvektõl a musical- és filmzenéken át, a népzenéig
terjed, amely polkával és indulóval szûkebb hazájukat a Voral-
polandot idézi meg. 

Thomas Spies, a fúvószenakar karmestere – okleveles zenekari
muzsikus és zenetanár –, legfõbb célja, hogy bemutassa Önöknek 
a zenekar sokoldalúságát.

A zenekar a hagyományos óévi évbúcsúztató koncerten kívül kb.
40-50 egyházi és világi koncertet ad évente. Nagy hangsúlyt kap az
egyesület tevékenységében a fiatal muzsikusok képzése, és ennek
köszönhetõen – Helmut Diesch vezetésével – elsõrangú ifjúsági 
zenekar alakult, amely egyben az egyesület utánpótlás-csapatát is
képezi.  

A Neukirchi Zenei Egyesül tagjai örülnek, hogy Szadára látogat-
hatnak, és remélik, hogy ott-tartózkodásukkal és fellépéseikkel erõ-
síteni tudják a magyar-német barátságot.

Elõre is köszönjük a szíves vendéglátást!

Álláskeresők figyelem!
Minden csütörtökön 10–12 óráig Szadán, a Szociális
Alapszolgáltatási Központ irodájában, várja Önöket 
a Kontakt Alapítvány munkatársa, 

Fekete Viktória
06-20/230-25-79

Ingyenes szolgáltatásaink:
■ Önéletrajz írás
■ Ingyenes telefonálási, nyomtatási, fénymásolási lehetőség
■ Felkészülés állásinterjúra
■ Álláskeresés internetről, újságokból, 

Alapítványunk meglévő állásajánlataiból. 

Felhívás Főzőversenyre
A Szadai Szõlészeti és Borászati Egyesület ezúton értesíti az ér-
deklõdõket, hogy az idén is megrendezzük a sportpályán au-
gusztus 19-én vasárnap a községi ünnep keretében a tavalyi
rendezvényen oly sikeres és sokak által idén is igényelt főző-
versenyt, illetve zöldség és gyümölcsbemutatót.
Sütni, fõzni mindenki önmaga által választott ételt, a saját
készségével eszközölheti. Minden benevezett ételt zsûrizünk és
a zsûri által kiválasztott elsõ három helyezett szakács (csapat)
díszes kupát nyer.
Minden résztvevõ oklevelet kap. A nevezési díj egy jelképes
1000 Ft-os összeg, melyet a nevezéskor kell átadni a szervezõk-
nek.
Minden vállalkozó kedvû ember jelentkezését szeretettel vár-
juk, hiszen mint ahogy a szokásos minden év februárjában
megtartott borversenyt és borbált, ezen rendezvényünkkel is
szeretnénk hagyományt teremteni.
Ehhez kérjük a Tisztelt szadai lakosság jó hozzállását, minél
nagyobb létszámú jelentkezõ részvételére számítva. 
Jelentkezni lehet a helyszínen 10 óráig, illetve addig is a követ-
kezõ személyeknél:
Hódos Sándor elnök, Béke u. 11. 404-553
Marek Károly titkár, Székely Bertalan u. 31. 404-775.

■ Babakocsi – Hauck Mini Star – újszerű állapotban eladó.                                           
– 5 pozicióban dönthető háttámla (teljes vízszintbe fektethető) – a lábtámasz könnyen és
függetlenül állítható – 31 cm átmérőjű légkamrás kerekek – jó rugózás – állítható tolókar
– nagy bevásárlókosár – számos praktikus lehetőség. Érdeklődni: 20/4961-506
■ Eladó! Jó állapotban lévő, használt boroshordók. 3 db. 1 hl-es: 6.000,- Ft/db. 
1 db 2 hl-es: 8.000,- Ft. Érd.: 06-28-441-087, az esti órákban.
■ Szadán eladó a Diósban egy 170 négyszögöles konyhakert. Tel.: 06-28-407-457
■ Szadán a Présház utca 19-ben lévő ház eladó. 06-20-967-7289.
■ Szadán, csendes helyen, panorámás, összközműves 800 nöl-es telken, alápincézett, vál-
lalkozásra is alkalmas szuterénnel, felújítandó és bővíthető családi ház sürgősen eladó.
Eladási ár: 24 mFt. Tel.: 20/9-969- 917.
■ Eladó Mogyoródon 2 szobás összkomfortos ház, plusz 200 m2 tornaterem
összkomfortos 4 zuhanyzós, parkoló, 1200 négyszögöl kert szállásra, panzióra is alkalmas,
ára 76 millió. Tel: 06-20-4929710

Szántóföldet keresek Szadán vagy 
a környékén 80 Ft/m2 áron, gazdálkodáshoz. 
1-10 ha érdekel, olyat keresek, amelyet nem akarnak
belterületbe vonni. Tel.: 06-30-335-9050.

A jégszobrászat nem mindennapos látvány

Egy korábbi budapesti Split Deco rendezvényen Vécsey László polgár-
mesterre mosolygott a szerencse, a résztvevõk közt kisorsolt fõdíjat õ
nyerte meg. A díj beváltására most jött el az alkalom, megszervezte,
hogy a jégmûvész a Neukirch-i vendégek tiszteletére Szadán faragjon
jégszobrot, de nem akármilyet.

A két db 100x50x25 cm-es víztiszta jégtömbbõl fog a szemünk lát-
tára, zeneszóra, egy Bacchus alakot faragni a mester, miközben a jég-
be belehelyezett átlátszó csövön egy hatalmas dugóhúzó mintán fo-
lyik majd a vörösbor. A jégtömbbe fagyasztott italcsúszdán áthaladó
bor nem vizezõdik fel, ellenben kellemesen lehül, fogyasztható. A jég-
tömbnek egyben tartalmaznia kell Neukirch címerét, színes kivitel-
ben. 

A látványfaragást Magyarország legjelesebb jégszobrásza, M. Tóth
Zsolt vállalta, aki nagy sikerrel faragott már Helsinkitõl Floridáig 

Íme egy részlet az interneten található egyik ismertetõjébõl:
M. Tóth Zsolt nemzetközi hírû jégszobrász mûvész, a mûvészeti ág

egyik legkiválóbb hazai képviselõje jégtömbökbõl kelti életre állat- és
nonfiguratív szobrait…

A szükséges jeget, melyekbõl a különleges alkotásokat készíti, ki-
sebb tömbökben szállítják a helyszínre. Ezeket elõször egymásra he-
lyezik és miután összefagytak, kezdõdhet az alkotómunka. Már a
szobrok faragása is lebilincselõ élmény: láncfûrész, vésõ és gyakran
vasaló segítségével kapnak formát az elképzelései. M. Tóth Zsolt mun-
kája során elõszeretettel használ gázégõt: a jégbe maró sárga láng lát-
ványos és hatékony segítõje a jégszobrok alkotóinak. 

A jégszobor múlandó dolog, s csak kivételes rendezvényeken talál-
kozhatunk ilyennel. Éppen ezért a látványos, ember magas, mûködõ
italcsúszdát is tartalmazó jégszoborral a jelenlévõk mindig szívesen
fényképeztetik magukat.

Aki szeretné megtekinteni munka közben ezt a látványos és nem
mindennapi alkotási formát, az ne hagyja ki a kínálkozó lehetõséget,
jöjjön el a német vendégek búcsúestjére a Székely Bertalan Kertbe.

Csatlakozni az eseményekhez, érdeklődni, igényt, javaslatot előre megbeszélni a
06-70-223-5866-os, vagy a 28/404-798-os telefonszámon és a vendéglátó csalá-
doknál lehet. Reméljük, hogy jól fogják érezni magukat német vendégeink nálunk! 

Cziberéné Szító Mária
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Szada legjelentõsebb iparvállalata, a
NORDENIA Hungary Kft. július 4-én
felavatta legújabb létesítményét, egy légtisz-
tasági célt szolgáló utóégetõt. Az egyre szig-
orodó EU-s elõírásoknak megfelelni kívánó

cég 160 millió forintos beruházással a
nyomdai festékhígítóknál keletkezett lég-
nemû anyagokat égeti el 800 C fok
hõmérsékleten. A berendezés eredménye-
képpen a szabvány elõírásait messze

meghaladó módon, a megengedett légköb-
méterenként 100 milligramm széntartalom
helyett mindössze 3 milligrammra csök-
kentik a kibocsátott anyagmennyiséget. 
A NORDENIA eddigi környezettudatos
politikáját követve ismét bizonyította, hogy
lehet egészséges munkahelyeket üzemeltet-
ni és a környezet terhelése nélkül is haté-
konyan tevékenykedni. 
Az eredményes próbaüzemet követõ hivata-
los átadáson a beruházó és a kivitelezõ cég
szakemberein kívül jelen volt Vécsey László
polgármester, aki megköszönte a cég
hosszú ideje tartó tudatos igyekezetét, mel-
lyel a községgel jó viszonyt kívánnak
kialakítani, többek közt ilyen, életminõség
javító intézkedésekkel.

(Részletesebben lásd a www.szada.hu honlapon.)

Tisztelt Lakótársunk!
Ismételten kérjük, tüntesse fel a hulladék-
gyűjtő edényzetén az utcanevet és a
házszámot! Amennyiben ezt nem teszi
meg, 2007. augusztus 06-ától kezdõdõen a
begyûjtõjárat dolgozói nem fogják azt ki-
üríteni, mindaddig, amíg nem biztosítja az
edény beazonosíthatóságát.

Zsákot, a kukán kívül kérjük, ne tegyenek
ki, mert azt a településünk tisztasága érde-
kében az önkormányzati rendelet nem 
engedélyezi.

Szada Nova Kht.

Figyelem!
Augusztus 20-a, (hétfő) helyett a kukás
szemétszállítás 21-én (kedden) történik!

Egyben helyesbítjük az elõzõ számban
megjelent írásunkat, melybõl úgy tûnhetett,
mintha a Zöld Nap keretében a Páskom 
kitakarítását a Szada Nova Kht egyedül szer-
vezte volna meg. Valójában a SZAK és más
szervezetek is részt vettek benne, s termé-
szetesen az érdem is közös, illetve minden-
ki aki részt vett a munkában dicséretet érde-
mel.

A Szada Nova Településfejlesztési Kht felhívása

Vécsey László polgármester a döntés érde-
kében rendkívüli ülést hívott össze július
19-ére. A képviselõ-testület már korábban
meghirdette a járatüzemeltetési pályázatot,
melyre határidõben két cég jelentkezett. A
képviselõ-testület zárt ülés keretében dön-
tött, a települési buszjárat üzemeltetésével a
Tömegközlekedési Közszolgáltató Kft-t bíz-
ta meg, amely már három másik települé-
sen (Kistarcsa, Pécel és Kerepes) is mûköd-
tet helyi buszjáratot.
A buszjárat megállói lefedik a község terüle-
tét. A buszmegállókat az önkormányzat
építi ki.
10/2007. (07.20.) rendelet a menetrendsze-
rinti helyi autóbusz-közlekedési díjakról
2007-ben :
Menetjegy  150,-Ft/

Dolgozói bérlet> 2560,-Ft/hó
Tanuló-nyugdíjas bérlet>  
850,-Ft/hó

A tárgyalás során felvetõdtek érvek, mely
szerint érdemes lenne a helyi körjáratot úgy
módosítani, hogy az érintse az Ipari Parkot,

valamint valamelyik Budapest felé csatlako-
zó egyéb közlekedési lehetõség elérését, pél-
dául a mogyoródi HÉV állomást, a gödöllõi
HÉV állomást, vagy a veresegyházi vasútál-
lomást. A törvény a település közigazgatási
határán kívül a helyi buszjárat számára egy
állomáspontot engedélyez. 
Igényfelmérés és a járat megfelelõ kihasz-
náltsága esetén ez elõl a pályázó cég képvi-
selõje sem zárkózott el.

L A P Z Á R T A  U T Á N I  H Í R

Szeptemberben indul a buszjárat!

Tisztább levegő!

A mellékelt
fényképen
szereplő
jármű nem
a járatüze-
meltető 
tulajdona

Szeptember 1-jei

munkakezdéssel

főállású 

autóbusz-
vezetőket
keresünk

a szadai helyi

autóbuszjáratra. 

A jelentkezéseket

Gombai László várja

a 06-20-329-9438-as

telefonszámon. 



Szada fejlődik! Júniusban megnyílt a CBA Szada Center 
bevásárlóközpont, július elején új üzemegységet avatott 
a NORDENIA, a hónap közepén megnyitotta kapuit a Biomark
Holding logisztikai központja, s már várjuk a hévizet 
felszínre hozó fúrótornyok megjelenését.

BIOMARK
Holding
Új létesítménnyel gazdagodott a Szadai Ipari Park. Július 12-én 
ünnepélyes szalagátvágással avatták fel a Biomark Holding új 
logisztikai központját.

A cég az elsõ percektõl jó kapcsolatokat kíván ápolni a hûtõhá-
zának otthont adó településsel, Szadával, ennek a szándékuknak
több téren is nyomatékot adtak. 

Természetesen Vécsey László polgármestert kérték fel, hogy Tóth
Csaba ügyvezetõ igazgatóval közösen avassák fel a létesítményt.
Ezen túl az avató ünnepségre meghívták a szadai népi együttest és
a tánckart, hogy ízelítõt kaphassanak a szadai népviseletbõl és 
a Szadai Évszakok oratóriumból, melyet ez alkalommal maga
Györe Zoltán zeneszerzõ vezényelt. Mindezeken túl felajánlották,
hogy minden évben egy arra érdemes szadai iskolásgyermek nyári
üdültetését magukra vállalják. 

Cserébe, váratlan meglepetésként Varga Terikétõl egy erre az 
alkalomra hímzett zsebkendõt vehetett át az ügyvezetõ úr.

A népes vendégsereg, melyben a cég fontos üzleti partnerein és a
meghívott szadaiakon túl jelen volt dr. Gémesi György, Gödöllõ vá-
ros polgármestere is, jól szórakozott, például a hûtõházat megjele-
nítõ emeletes torta láttán, majd azt követõen a zenés fogadással
egybekötött rendezvényen, mely során alkalom nyílt kipróbálni a
cég használatában lévõ különleges kétkerekû motoros jármûvek is.
A megnyitót következõ napon pedig ügyfélpartit adott a Holding.

Természetesen nem maradt el az ilyenkor kötelezõ üzemlátoga-
tás sem. A nyolc hónap alatt felépített hûtõházi raktárcsarnokban
már az ünnepség ideje alatt is pörgõ munka folyt.

A logisztikai központ üzemeltetését a Tej-S Kft. végzi, amely a
Biomark Kft-n kívül még több mint 20 másik élelmiszeripari cég-
nek is végez logisztikai szolgáltatást.

Windhager
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FÖLDMÉRÉS,
GEODÉZIA
HALÁSZY 
FÖLDMÉRÔ Bt.

Cégünk földet mér. No nem kilóra, hanem hosszára meg
szélére. Megmérjük földjének hosszát, szélét aztán megmond-
juk, hogy jó helyen van, vagy sem. Ami nincs rajt a földhivatal
térképén azt fölrajzoltatjuk, ami meg rajt van, de már nincs ott
a valóságban, azt leradíroztatjuk. Megmérünk mindent amit
csak kíván. Még azt is kimérjük hová tegye a kerítését, 
és a telkén belül a házát.

1db épületfeltüntetés 40.000,- Ft+Áfa

Cím: 2111 Szada, Nyárfa u. 30.
Tel/Fax: 06-28-404-219 Tel: 06-70-310-8808
E-mail: halasgeo@fotopixel.hu

HALAS 
GEO

Könyvtári Hírek

A kedves olvasók között számos régebbi tartozás esedékes!
Ezek rendezésére (visszahozatalára) augusztus hónapban
lehetõség nyílik! 

Figyelem! 
Augusztus 7-étõl, 31-éig a kintlévõ könyveket visszahozók-
nak késedelmi díjat nem kell fizetni!

A szadai hagyományőrző együttes egy csoportja

Vécsey László polgármester és Tóth Csaba igazgató felavatja 
az üzemet

Interju Varga Terikével
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Nemcsak Veresegyházra veszélyes üzem!

Fecskendõgyár épülne
Alig pár kilométerre Szadától, légvonalban nyugat-délnyugati
irányban a Malomvég házaitól, Veresegyházon, a Kisréti Ipari
Övezetben (Csomád felé, a Budapesti út környékén) újabb
multinacionális cég szeretne letelepedni, egy üvegfecskendõket
gyártó vállalkozás.

A gyárépítés terve azonban már a napvilágra kerülésekor har-
sány elutasítást váltott ki a veresegyházi lakosokból. A félelem
jogosnak tûnik, a hangos, rengeteg gázt használó gyár alig száz
méterre épül a családi házaktól. Ezen kívül nem elfogadható a
cég által alkalmazni kívánt, – a környezetet veszélyeztetõnek
megismert, rákkeltõ anyagot alkalmazó, ún. etiléndioxidos-
ETO – technológia, valamint megnövekedne a kamion- és sze-
mélyautó forgalom is a környéken. 

Mindezzel szemben áll a veresegyházi városvezetõ álláspont-
ja: miszerint az ipar segít az adóbevételek növelésében, illetve
munkahelyet biztosít több száz embernek. (A városvezetés által
hangoztatott 500 fõs munkahely a valóságban legfeljebb 30-40
fõt érinthet a Veresegyházon élõ mintegy 180 álláskeresõ közül.
A többi a térségbõl ingázna. – Tavirózsa Egyesület)

A gyár építésérõl idén januárban a polgármester tájékoztatta
a testületet, ahol azt kérte tõlük, hogy kezeljék zártan a témát.
Részletes környezetvédelmi hatásvizsgálatot nem készíttettek.
Mindezek miatt a helyi „zöldszervezetek” további szakértõi
vizsgálatokat kezdtek a beruházással kapcsolatban, és engedé-
lyeket, betekintést követeltek az iratokba a jegyzõtõl, illetve a
polgármestertõl. Ezeket – üzleti titokra hivatkozva – nem kap-
ták meg, peres útra terelték az ügyet.

Sajnos a beruházás „túlcsordul” egy másik területen is, ami
miatt Szada is érintett lett a gyár ügyében. A Szada-Veresegyház
által is közösen használt veresegyházi szennyvíztisztító mai ka-
pacitásánál – kb. 2900 köbméter/nap – több szennyvizet nem
tud befogadni, bõvítésre szorul. Tatár Sándor, a Tavirózsa Egye-
sület tagja, környezetvédõ szerint valószínûsíthetõ, hogy a bõ-
vítés nem lesz kész addig, amíg a fecskendõgyár megkezdi a ter-
melést, és jelentõs mértékben terhelni fogja a szennyvíztisztí-
tót. A mosófolyadék mellett a gyárból kiömlõ steril víz, ún.
nem ionos víz az élõvizekben (Malom-tó, Szõd-Rákos patak,
strand vize, stb.) olyan terhelést okoz, amire nincs példa, nem
lehet tudni, milyen kárt okoz az élõvilágban. Egy külön kis pa-
tak fog keletkezni ebbõl a „tiszta” vízbõl, egy mesterséges, ke-
zelt vizû, halott patak.

A beruházást illetve az azt körülvevõ civil mozgalmat az aláb-
bi címen lehet követni: http://gportal.hu/portal/veresegyhaz/

Fülöp Hajnalka
hfulop@gmail.com

A Székely Bertalan ÁMK Általános Iskolája 2007. aug. 27-i
belépéssel pedagógust keres határozott idejű
(2008. június 30-ig) kinevezéssel. Biológia – földrajz, angol
szaktárgyak valamely variációja szükséges. 
Bérezés a Kjt szerint.
Jelentkezés: Személyesen vagy telefonon július 27-ig hétköznap
8.00-16.30 között az iskolában (Szada, Dózsa György út 63., 
Tel.: 28-503-581). Július 30-tól szerdánként 9.00-13.00 között
ugyanitt. Vagy e-mailben, önéletrajzzal:
szada.agotai@dunaweb.hu. 

Ágotai Ferenc ÁMK igazgató

Levélírónk elgondolkodtató és cselekvésre indító levelét teljes terjedelmé-
ben megküldtük az érintett bevásárlóközpont vezetõjének. Itt azonban
helyszûke miatt, csak részleteket tudtunk megjelentetni. – a szerk.

ÓVAKODJANAK A MASZLAGTÓL!
Mindannyian örülünk annak, hogy községünk kulturált bevásárló-
központtal gazdagodott.

A tervezõk gondosan alakították ki a tágas parkolókat, az étterem
mellett elhelyezett kellemes teraszt, – gondolva a legkisebbekre is –
játszóteret.

Bizonyára jó szándék vezette a komplexum körül kialakított park
tervezõjét is. Igaz, az idõjárás nem kedvezett a gyepesítésnek, de ta-
lán egyszer majd szép zöld gyep veszi körül a Szada Centert. Addig
viszont más növények uralják a fûnek szánt területet – és ez az, ami
kezdeti örömömet letörte…

...Most, július eleje óta százával-ezrével bontja szép, tölcsér alakú
fehér virágát egy növény, ami mellett nem mehetünk el észrevétle-
nül. Ez ugyanis a csattanó maszlag (Datura stramonium), ami sú-
lyosan mérgezõ. …

....Ha törvény írja elõ a „csak” allergén parlagfû irtását, a vadken-
der termesztéséért pedig börtön jár, hogy fordulhat elõ, hogy egy
halálosan veszélyes drog parkosítással a közvetlen környezetünkbe
kerüljön? 

Mindenki, de fõleg a kisgyermekes szülõk figyelmét felhívom:
óvakodjanak a maszlagtól!

Deák Kázmér

A maszlag 
levelei,
virága, 
tüskés 
termése,
mely 
a veszélyes
magvakat
tartalmazza
jól 
felismerhető 

No comment... Vagy: A játszótéren ő is jól érzi magát...
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Már épül Magyarország harmadik – kifeje-
zetten e célra tervezett – waldorf óvodája,
méghozzá pont Szadán, a Kiserdõ szélén, 
a Korizmics utcában, a focipálya fölötti
domboldalon. (Szombathelyen és Solymá-
ron mûködik még ilyen intézmény.) 

Egy óvoda építése a helyi közösség szám-
ra mindig különösen nagy öröm, hisz a 
települések életébe pezsgést, életet hoznak 
a kisgyermekek, de ez az óvoda nemcsak
ezért különleges. Az óvodát mûködtetõ,
idén hatodik éve alapított Szadai Meseház
Kulturális Alapítvány építteti az óvodát, 
a helyi önkormányzat az intézmény létre-
hozásához használati jogot biztosított a tel-
ken. A terület közmûvesítését nagyrészt az
önkormányzat vállalta fel, a Szadai Mese-
ház Kulturális Alapítvány az óvoda épületre
vetített költséget fizeti. Az összefogás ered-
ményeként az óvoda környékén újabb köz-
mûvesített telkek is létrejöttek. Az építke-
zéshez az Alapítvány 3 millió forintos saját
erõvel (megtakarítások, adományok) kez-
dett hozzá, 6 millió forintos támogatást
nyert pályázaton a Tiszta Formák Alapít-
ványtól, mindezek mellé pedig felvett 18
millió forintos bankkölcsönt, kedvezõ felté-
telekkel. 

Egy németországi waldorf-közeli alapít-
vány, az Software AG (SAG) képviselõje 
a hozzájuk benyújtott pályázat kapcsán 
a múlt hónapban látogatott el Szadára.
Lothar Ollinger úr elismerésre méltónak 
nevezte eddigi teljesítményt. Megismerte az
óvoda képviselõit, az elképzeléseket, a fa-
lunkat, és az idea megvalósítására a közös-
ség mellé álló szervezeteket, személyeket.

A látogatást követõen a német SAG az
óvoda építésére benyújtott pályázatot elbí-
rálta és 40.000 Euro vissza nem térítendõ tá-
mogatást folyósításáról döntött. Az óvoda
építéséhez további 40.000 Euro kamatmen-
tes kölcsönt is nyújtanak, amit 3 év múlva
kell visszafizetni, de ha az Alapítvány addig
más forrásból (magánszemélyek, cégek,
szervezetek) is tud támogatást szerezni, ak-
kor a felajánlott összegnek a dupláját is
megtarthatja vissza nem térítendõ támoga-
tásként. Így ha a Fenntartónak 3 év alatt
20.000 euro-t sikerül elõteremtenie, akkor a
német cég második 40.000 Euro-t is ado-
mányként kezeli.

Látva a szülõi közösség erõ feletti próbál-
kozásait az épület kivitelezését a szadai 
KO-TRANS Bt., vezetõje Kosztolányi Imre
helyi vállalkozó, az alapítvány nevelési-
oktatási céljaira, közoktatási szerepére való
tekintettel jutányos áron vállalta, ezzel tá-
mogatja a beruházás sikeres megvalósítását. 

A munkálatok az év eleje óta folynak, az

alapozás, a falak és a födém építése után 
jelenleg a tetõ készül. 

A terveket Nagy Gábor készítette, aki
nemcsak, építész, de tapasztalt waldorfos
szülõ is! Ezt írta a leendõ óvoda- épületrõl:
„A Korizmics utcából a temetõnél leágazó
újonnan kialakított utcához csatlakozik az
épület telke. A kétcsoportos, 48 férõhelyes
óvoda, ÁNTSz által elfogadott technológiai
rendszerû konyhaegységgel egészül ki. Az
épület enyhén íves tetõgerinccel mintegy 
átöleli a kertjét, és a középen a kertre nyíló
nyitott fedett verandát. A két csoportszoba 
a kert felõli oldalon, az épület két végen he-
lyezkedik el, és el-
tolható falakkal
csatlakozó közbülsõ
„waldorfos” kis-
k o n y h a - é t k e z õ  
helyiséget fognak
közre. Az elõcsar-
nok nagyobb bel-
magasságú a többi

helyiségnél, itt fe-
lülvilágítók ad-
nak többlet meg-
világítást. Az elõ-
csarnokban fog-

nak a gyerekek öltözködni, az elõcsarnok
közepén a bejárattal szemközt egy cserép-
kályha fog állni. A bejárat feletti elõtetõhöz
növényekkel befuttatandó pergola csatlako-
zik, ami kinyúlik az elõlépcsõ elé. Az épüle-
tet kívülrõl nyers bontottégla falak burkol-
ják, amelyek kúszónövényekkel lesznek be-
futtatva. A födémek fa gerendái kinyúlnak
az ereszre is. A tetõ cserépfedésû. Az épület
elõtt parkoló, a kertben kicsi tároló faház,
kenyérsütõ kemence, játszótér, kis konyha-
kert és tavacska lesz kialakítva.”

Jelenleg a Székely -kertben mûködõ wal-
dorf óvoda a szorgalmi idõben 24 kisgyere-
ket fogad és évek óta teljes kihasználtsággal
mûködik. Bemutatkozó beszélgetések, elõ-
adások, nyílt napok szervezésével már 2007
tavaszán lehetõségük nyílt a szadai, sõt a
környékbeli kisgyermekes családok széle-
sebb köre felé „nyitni”.

– Az új kétcsoportos óvoda várható 
átadási ideje 2007. szeptembere. Az ide fel-
vett kb. 40 gyermek fokozatosan „lakja
majd be” az óvodát, különbözõ megoldá-
sokkal kerülnek közelebb és közelebb az
óvodához. Lesz pl. egy kerti csoport, akik az
óvoda kertjében játszhatnak, szülõvel majd
egyedül, egy bizonyos ideig, amíg megis-
merkednek az óvonõkkel, kis csoporttársa-
ikkal. 

A waldorf-pedagógia iránt töretlen az ér-
deklõdés, különösebb hírverés nélkül is ren-
geteg jelentkezõ érkezett hozzánk, mindenki-
vel elbeszélgettünk, és így alakult ki a szep-
temberben induló közösség”- mondta el
Hadnagy Judit, vezetõ óvónõ. Arra a kérdésre,
hogy valójában miben más ez az óvoda egy
átlagos állami óvodával szemben, a szülõk és
pedagógusok általában a következõket eme-
lik ki: családközpontú, középpontban a gyer-
mek áll, aki saját tapasztalatai útján, képzett
pedagógusaink támogatásával fejlõdik.
Együtt sütnek-fõznek, játszanak, építenek, te-
rítenek, kertészkednek, mint egy családban.

Fontos a mûvészeti nevelés, a kisgyermekek
ritmusának és életkori sajátosságainak megfe-
lelõ tevékenységeken keresztül: rajzolás-fes-
tés, euritmia, és sok, fantáziadús, természetes
anyagokkal átélhetõ játék. 

Több új óvónõ is lesz szeptembertõl, 
Fazekas Dórától szeretettel elbúcsúztunk, 
õ más területen próbál szerencsét. Dóra 
4 évig volt waldorf-óvonõ, édesanyja, Héjja
Zsuzsa waldorf pedagógus nyomdokaiban
kezdett itt Szadán. Az érkezõ óvónõk vala-
mennyien fõiskolát végzett, waldorf-peda-
gógiát jól ismerõ szakemberek. A szülõi kör
is jól mûködik, az építkezést, takarítást,
üzemeltetést, ünnepeket, a reformkonyha
mûködtetését is õk szervezik- tudtam meg
az óvodai közösség tagjaitól. 

Az óvodáról további tudnivalókat a
www.szadai-waldorfovi.hu címen lehet elér-
ni. Az Óvoda telefonszáma: 20/399-81-10. 
A Szadai Meseház Kulturális Alapítvány
tisztelettel és köszönettel fogad minden tár-
gyi és pénzbeli adományt a fenti célok meg-
valósításához. Számlaszám: 66000011-
11067902. Honlap: http://www.szadai-mese-
haz.hu. E-mail: miletics@invitel.hu. 
Telefon: 06 20 918 60 57 – Haás Ildikó 
elnök.

Írta: Fülöp Hajnalka, ötgyerekes, 
waldorfos szülõ, aki nagyon örül, hogy 
a legkisebb fia kedvéért ilyen gyönyörû

új óvoda „születésénél bábáskodhat”. 
hfulop@gmail.com. 

Fotó: Farkas A. Márton
Rajz, látványterv: Nagy Gábor

Óvoda épül az erdõszéli réten



2 0 0 7 .  J Ú L I U S

14 2 1 1 1  S Z A D A K Ö Z Ö S S É G I  É L E T

2007. június 9. szombat
Nagy izgalommal indultunk el reggel a

Gödöllõi vasútállomásra. Nagyon sok szülõ
és gyerek volt ott. Megtaláltuk az osztálytár-
sainkat és a tanító nénit. Elköszöntünk a
szüleinktõl. A vontat megérkezett, felszáll-
tunk rá. Igaz nagyon sokan voltunk, de sok
jó ember kis helyen is elfér. A vonat még egy
darabig nem indult el, így integettünk a
szüleinknek. Az út nem volt hosszú. A vo-
naton ettünk, ittunk, kártyáztunk. Leszállás
után az igazgató bácsi már várt minket Me-
zõkövesden a vasútállomáson, s mindenki-
nek egy nagy jégkrémet nyomott a kezében.
Egy nagy fa alatt elnyalogattuk majd elin-
dultunk az elõre megtervezett és beosztott
rend szerint felfedezni Mezõkövesd múzeu-
mait, nevezetességeit.

Elõször a Gépmúzeumba mentünk, ahol
János bácsi (aki összegyûjtötte a gépeket)
megmutatott minden gépet, felülhettünk a
traktorokra, kocsikra. Megbeszéltük, hogy
melyik gépet mire használják. Majd elsétál-
tunk Kisjankó Bori házához. Itt szépen leül-
tünk a tisztaszobában és meghallgattuk a
bemutató elõadást. Gyönyörû régi tárgya-
kat, hímzéseket néztünk meg. Volt, aki a ke-
mence padkáján ült.

A múzeum elõtt volt egy kis pihenõhely
itt fogyasztottuk el az ebédet, amit anyu-
kánk csomagolt. A pihenés után a Matyó
Múzeumba mentünk, itt találkoztunk más
osztályokkal is. Megnéztük a gyönyörû nép-
viseletbe öltözött bábokat. Tard, Szent-
istván, Mezõkövesd jellegzetes népviseletét
figyeltük meg. Láttuk azokat az eszközöket,
ahogy a kékfestõt készítették régen. Amikor
a múzeumból kijöttünk, elkezdett csepegni
az esõ, de mi nem ijedtünk meg s elindul-
tunk gyalog a szálláshelyünkre. Volt aki
busszal, volt aki gyalog indult neki. Mi már
közel értünk a szálláshoz, de az igazgató bá-
csi kijött értünk kocsival és 5 fordulóval be-
vitte a megfáradt csapatot. A csomagjaink
már a szálláshelyünkön a nagy teremben
voltak, mert elõzõ este levitték azokat. El-
foglaltuk a szobáinkat, ágynemût húztunk.
A tanítónk segített, mert mi csak a párnát
tudtuk felhúzni. Vacsora után a nagyterem-
ben gyûltünk össze egy játékra, amit nem
fejeztünk be. Az igazgató bácsi kérdéseket
tett fel minden osztálynak, az kapott pon-
tot, aki a kérdésre jól válaszolt. Mi 21 óra-
kor feküdtünk le, az osztály minden tagja
összegyûlt az egyik szobában, a tanítónkkal
megbeszéltük, hogy mi volt jó a mai napon,
kinek van bánata, mi tetszett a látottakból,

majd mesét olvasott
nekünk. Elalud-
tunk.

2007. június 10. 
vasárnap
Reggeli torna elõtt

zenére ébredtünk.
Leszaladtunk az ud-
varra, ahol két taní-
tó néni tartotta a
reggeli tornát. Futottunk, megmozgattuk
minden testrészünket. Reggeli után a felsõ-
sök elmentek a buszos kirándulásra.
Szomolyán éppen akkor volt a cseresznye
fesztivál, ahonnan sok és finom házi rétest
hozott az igazgató bácsi. Az alsósok elkészí-
tették a matyó babájukat. Több asztalhoz
kellett odamenni, ahol a tanító nénik segí-
tettek nekünk. Az egyik asztalnál a baba fe-
jét (Dulai Éva néni, Bártfai Kriszti néni), a
másodiknál a haját (Benárd Kati néni,
Galántai Zsuzsa néni, Kovács Zsuzsa néni),
a harmadiknál (Harsányi Györgyi néni, Si-
mon Anikó néni) a szoknyáját készítettük
el. Az elsõs tanítók mindenhol segítették a
kicsiket, ahol szükség volt rá. (Pollák Judit
néni, Somogyi Kati néni).Az elkészült ba-
bák nagyon szépek lettek, ezt vittük aján-
dékba a szüleinknek.

Délután szerettünk volna egyet fürdeni a
mellettünk lévõ strandon, de a jégesõ elõl
menekülve a szobákban játszottunk beszél-
gettünk, s azt terveztük, hogyan építünk hó-
embert. Szerencsésen megérkeztek a felsõ-
sök, s vacsorára már az esõ is elállt. Este az
egész osztály végig ott volt a táncházba, me-
lyet Verók Ildikó néni, és Verók Irénke néni
vezetettek, de jó volt, hogy minden tanító
néni táncolt velünk. Nagy körben álltunk
táncoltunk és énekeltünk. Jött a tanító néni
esti meséje és az alvás.

2007. június 11. hétfõ
Reggeli torna. Reggeli. A felsõsöknek in-

dult a forgószínpadszerû sport verseny.
Több csapatnak szurkolhattunk. A tegnapi
elmaradt fürdõzést pótoltuk így délelõtt két
órán keresztül pancsolhattunk. Jól esett a
fürdõzés után a finom ebéd. Délután gyön-
gyöt fûztünk nyakláncot, karkötõt, fülbeva-
lót. Lehetett nyomott mintát hímezni. A ta-
nító nénik itt is segítségünkre voltak, hiszen
a hímzés nem mindenkinek ment simán.
Szép könyvjelzõket vihetett haza, aki bírta
cérnával. Délután mi is sportoltunk próbál-
koztunk a röplabdapályán átütögetni a lab-
dát.

Este elindultunk „rókavadászatra”. A kö-

zeli órásparkban eldugták a tanító nénik a
keresni valókat. Mindenki szaladt az elem-
lámpájával a bokrok és fák között. Nagyon
sokat nevettünk a keresgélés közben, sõt
még egy élõ nyulat is láttunk. A gyõztesek
az utolsó este jutalmat is kaptak.

2007. június 12. kedd
A reggeli torna és reggeli után az alsósok

mentek a buszos kirándulásra. Megkaptuk
a hideg élelmet, felszálltunk a buszokra és
indultunk. Az 1. és 2. osztályosok Tardra
mentek elõször, a 3. 4. osztályosok Szomo-
lyán kezdtek. Nagyon jó volt ez a kirándu-
lás is, mert sok szép helyen jártunk. Tardon
összehasonlítottuk a tájházat a mi Szadai
Tájházunkkal. Egy kisfiú és egy kislány be-
öltözhetett tardi népviseletbe, a színpadon
táncoltunk énekeltünk szadai dalokat a
tardi néniknek. Tard után Cserépváralján
néztünk meg egy barlanglakást, hasonló-
ban még ma is laknak. Cserépfalu volt a kö-
vetkezõ állomás, ahol a kilátóhoz sétáltunk
fel. A kilátó mellett letelepedtünk és meg-
ebédeltünk. Lent a faluban összetalálkoz-
tunk az igazgató bácsival és a 3. 4. osztályo-
sokkal. Innen indultunk fel az õsemberbar-
langhoz. Ez nagyon izgalmas kirándulás
volt. Szikla lépcsõkön kapaszkodva halad-
tunk fel a barlanghoz, ott kõvel megpróbál-
tunk tüzet csiholni, nekünk nem sikerült,
de jó hangja volt. A lefele mászásnál segítet-
tünk egymásnak. Nagyon, nagyon jó volt. A
következõ állomásunk Szomolya volt, ahol
a fazekas házhoz mentük el. Itt egy néni
mutatta meg a szép kancsókat, köcsögöket,
csengõket. Vásároltunk is emlékeket ezek-
bõl a szép és igényes edényekbõl, dísztár-
gyakból.

Este összegyûltünk az udvaron az igazga-
tó bácsi kiosztotta a jutalmakat a különbö-
zõ versenyeken elért eredményeket, el-
mondta, a tanító nénik kaptak egy-egy szál
virágot. Nekünk ez nagyon tetszett.

Este már fáradtan ültünk le vacsorázni,
de új erõre kaptunk az esti mûsorhoz. Erre
a mûsorra, bemutatkozásra a néphagyo-
mány órákon készültünk Dulai Éva nénivel.

Élményeink 
az erdei iskoláról 
2. osztályos szemmel
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Minden osztály kiállt a színpadra és bemu-
tatta a tanultakat. Matyó mondókák, kiszá-
molók, népdalok, táncok, motívumok, éte-
lek bemutatása volt ez. Mi írtunk egy da-
locskát a táborról azt is elõadtuk.

2007.  június  13.  szerda  
Ez megint egy nagyon izgalmas nap volt.

Rendrakás, csomagolás, ágynemû húzoga-
tása, ez már könnyebben ment, mint a fel-
húzás. Sütött a nap, így egy jó kellemes
strandos napot tartottunk. Ebéd után is
visszamentünk. Játszottunk, sakkoztunk,
kártyáztunk a parton. A kiscsúszdán csúsz-
káltunk a vízbe. Sajnos ennek is vége lett,
összecsomagoltunk, felöltöztünk

Egy külön busz várt minket a strand elõtt
és kivitt a vasútállomásra. Haza fele nagyon
kényelmesen utaztunk. Jó volt újra látni a
szülõket, de mi még sírtunk is, hogy vége
lett…

2007. június 14. csütörtök
Találkoztunk az iskolában, elvittük a cso-

magokat, amit haza is kocsival hoztak így
nekünk cipekedni egyáltalán nem kellett.

Mi reméljük, hogy lesz ilyen még. Szeret-
nénk erdei iskolába menni. Köszönjük a
szüleinknek, tanárainknak, támogatóink-
nak.

2007. június 15. péntek
Évzáró. Ballagás. Odaadtuk az utolsó

„házi feladatot” az erdei iskolában készített
naplónkat, feladatos füzetünket a tanítónk-
nak. Szeptemberben az erdei iskolai kiállí-
tásunkra várunk minden érdeklõdõt.

A mi tábori dalunk:

Zsóry fürdõn nyaraltunk
Éjá-éjá-ó
Tájházakban is jártunk
Éja-éja-ó
Jégesõben eláztunk
Éja-éja-ó
Napsütésben strandoltunk
Éja-éja-ó
Babákat is csináltunk
Éja-éja-ó
Este jót táncoltunk
Éja-éja-ó
Rókára is vadásztunk
Éja-éja-ó
Koronát is találtunk 
Éja-éja-ó
Sziklára is felmásztunk
Éja-éja-ó
Szép virágot találtunk
Éjá-éjá-ó
Fiúkkal fociztunk
Éja-éja-ó
Finomakat is ehettünk
Éjá-éjá-ó
Esti mesét hallgattunk
Éjá-éja-ó
Jövõre is elmegyünk
Éjá-éjá-ó

P Á R B E S Z É D
Elhangzott 2007. július 5-én, a Szõlõhegyi Szabadidõparkban. 
A szereplõk: Anna, rokon kislány. Rég járt erre. 6 éves volt márciusban, szeptemberben
elsõs lesz. Valamint jómagam.

– Ángyi! Kérdezhetek valamit?

– Mire vagy kíváncsi, Annám?

– Hát, hogy az a … tudod, az a a csöves, bújócskás, színes játék 
hova lett innen?

– Tönkretették. Iskolások.

– Nagyok?

– Nem, nem. Elsõsök.

Meg sem fordult a
kis fejében, hogy
hozzá hasonló gyere-
kek ilyet mûvelhet-
nek. Szemében egy-
szerre tükrözõdött az
értetlenség, a szomo-
rúság és a játék utáni
vágy.

Majd’ a szívem sza-
kadt meg bánata lát-
tán. 

Ezt a játszóteret kö-
zösségi és egyéni ten-
ni akarás, törekvés
hozta létre.

Állapota az utóbbi évben rohamosan romlik. Hiszen ahol valaki már megkezdte, ott
bátrabban folytatja más is a rombolást.

Elõször csak a mászólétrák, kötelek, a lengõ ment tönkre. Tavasszal valaki betörte a
ping-pong asztal tetejét. Valakinek a homokozó melletti pad keltette fel az érdeklõdé-
sét és szedte fel az ülõke jó részét. Idõközben a gyûrû, amin kis kétévesem is nagyon
szeretett lógackodni, szintén tönkrement.

Vádolni nem célom senkit. De láttam már asztalon ugráló gyerekeket. Egy anyuka
szemtanúja volt a mûanyag-csöves széthordásának.

Csak azt látjuk, hogy miközben Unger Robi mindent megtesz e hely megmaradásáért,
ápolja, gondozza, hogy a környékbeliek kampányszerûen takarítják, a kisgyerekesek
pedig -én is- vigyáznak itt mindenre, mások viszont jobb lehetõség híján tönkreteszik. 

Megfogalmazódott már bennünk, rendszeresen lejáró 
kisgyerekes anyukákban:

■ Teremtõdjék kellõ hely és alkalom az iskolásoknak, ovisoknak másutt a tombolásra.
■ Ne az itt lakóknak kelljen helyreállítani azt, amit más gyereke tesz tönkre! 

Aki úgy érzi, érintett, fogja kézen kisebb vagy nagyobb gyerekét és kérjük szépen, te-
gyen valamit ezért a játszótérérét.

Elõre is köszönjük!
Farkas Anikó dr.
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Azt hiszem, mázlista vagyok. Már úgy általában nem, de, hogy
milyen szempontból arra mindjárt kitérek. Év elején avval
bízott meg helyi újságunk fõszerkesztõje; - Sándor, készíts ri-

portokat az önkormányzat képviselõivel, így is bemutatva õket köz-
ségünk lakosságának. Nos, ebben a mázli az, hogy a képviselõ tes-
tület fele csinos, okos, kedves hölgy, így a velük készített interjúk
mégis csak oldottabb hangulatban készülhetnek, mint a „komor,
tekintélyt parancsoló tekintetû” képviselõ urakkal. Mivel következõ
beszélgetõ partnerem a testület hölgytagozatának jeles ifjú képvise-
lõje, méltán reménykedtem, hogy beszélgetésünkre a már említett
hangulatban kerülhet sor. 

Sebestyénné Puskás Arankáról van szó, aki az elmúlt õsszel 
újra választott, helyi önkormányzati képviselõ testületnek második
legfiatalabb tagja. 1977-ben született Gödöllõn, a szadai általános

iskola elvégzése után 
Vácott az I. Géza Király
Szakközépiskolában érett-
ségizett, majd mérlegké-
pes könyvelõi képesítést
szerzett. Az elõzõ válasz-
tási ciklusban, 2003-ban
lett a képviselõ testület
tagja és hamarosan a
„mélyvízbe dobták”, hi-
szen a Fejlesztési Bizottság
irányítását bízták rá. E bi-
zottságot vezeti továbbra
is, valamint részt vesz a
Pénzügyi Bizottság mun-
kájában is.

Kedves Aranka, ho-
gyan telnek ma a nap-
jai, a munkahelyén, a
családban?

Rengeteg munkával. A
férjem és én is Gödöllõn dolgozunk. Az én munkám, a szakmám-
ból adódóan határidõkhöz szorított, nagyon kötött munka, ezért ez
tölti ki napjaim legnagyobb részét. Itthon, a családi portán egy
nagycsaládot alkotunk, együtt élünk a szüleimmel, testvéreimmel
és a nagyapámmal, aki már 90 éves. Szüleim olyan nagygazdaságot
tartanak fenn, részben itt a portán, amelyben biogazdálkodást pró-
bálnak folytatni. Ennek lényege, minél kevesebb vegyszer alkalma-
zásával kertészkedni, zöldséget-gyümölcsöt, szõlõt-bort termelni és
természetes körülmények között nevelni az állatokat; - sertéseket,
szürke marhákat. Vagyis, minél egészségesebb termékeket szeretné-
nek elõállítani, hogy minél egészségesebben táplálkozzunk. Ebben
a munkában bizony szükség van a szorgos kezekre, ezért ami tõ-
lünk telik, és amikor idõnk engedi, mindent megteszünk, hogy se-
gítsünk szüleimnek. Mivel, a 90. életévében járó nagypapám ápo-
lásra szorul, abban is próbáljuk kivenni a részünket. Szüleimtõl ta-
nulva, úgy három éve a férjemmel mi is megpróbálkoztunk a gaz-
dálkodással. Ez egyenlõre gyümölcstermesztésben mutatkozik meg.
A szülõi útmutatások alapján gyümölcsöst telepítettünk, amely to-
vábbi elfoglaltságot jelent számunkra. Reméljük, hogy ez is lehet a
jövõnk egyik záloga, egy anyagi háttere életünknek, hiszen a jövõ-
ben szeretnénk családi házat építeni, megteremteni saját családi
fészkünket. Tulajdonképpen ezek töltik ki a mindennapjaimat.

Mennyire tudja összeegyeztetni a magánéletét, a munkáját,
a képviselõtestületi munkáival?

Szerintem elég jól, de ez csak úgy lehetséges és arra van szükség,
hogy az embernek megfelelõ társa legyen, aki el tudja fogadni, hogy
ez plusz munkával és plusz idõvel jár. Én úgy gondolom, hogy pá-
romtól maximálisan megkapom ezt a támogatást. Lelkes fiatal 
vagyok, érdekel, hogy milyen lesz a falu jövõje, szeretem ezt csinál-
ni, és amíg érzek kihívást ebben a munkában, addig végzem is ezt,
ha a szavazók is úgy gondolják. Egyébként ez, az úgynevezett „kép-
viselõség szele” engem már kislány koromban megérintett. Szüle-
im, a rendszerváltás idejében sokat beszélgettek a politikáról bará-
tikörben. Édesapám gondolkodott is azon, hogy képviselõként
megméreti magát, de ez valahogy elmaradt és úgy látszik ez az am-
bíciója bennem teljesedett ki. 

Úgy tudom, hogy 2003-ban lett a képviselõtestület tagja, 
tehát már a választási ciklus közben. Hogy történt ez, és az
hogyan érintette, hogy rövidesen Önre bízták a Fejlesztési 
Bizottság irányítását?

Az úgy történt, hogy a 2002-es önkormányzati választáson 
néhány szavazat különbséggel kimaradtam az akkori testületbõl.
Viszont életbe lépett egy kormányrendelet, ami miatt Szemerédy
doktorúrnak vissza kellett lépnie a képviselõségtõl. Az így szabaddá
vált mandátumot kaptam meg én, mint a soron következõ legtöbb
szavazattal kiesõ képviselõ jelölt. Így lettem ciklus közben képvise-
lõ. Õszintén megmondom, az adódót szituáció miatt elõször iszo-
nyatosan megijedtem, hiszen már belenyugodtam abba, hogy 
kimaradtam a testületbõl. Akkor még csak 25 éves voltam, idegen
volt tõlem a környezet, elõtte nem folytam bele a testületi munká-
ba, tehát nem tudtam, hogy ez mivel jár. Azonban fokozatosan
hozzászoktam, majd megtapasztaltam azt, hogy képviselõ társaim
hogyan állnak a dolgokhoz. A szadai képviselõtestület egyik jellem-
zõje, hogy nem egymást marják, hanem megpróbálnak együtt gon-
dolkodni, együtt dolgozni. Egy pár hónapon belül megéreztem,
hogy befogadtak és segítõkészek voltak velem szemben, így jól érez-
tem magam közöttük. Sokat tanultam ebben az idõszakban. Ez-
után történt az, hogy a Fejlesztési Bizottság elnöki posztjáról Oroszi
(Süni) képviselõúr lemondott, ezért polgármesterünk felkért, hogy
vállaljam el ennek betöltését. Ezt rövid gondolkodás el fogadtam,
és azóta vezetem a bizottságot. 

Az emberek elismerik tevékenységét, amit az õszi választás
is alátámasztott. Ön, hogyan értékeli ezt az eredményt?

Természetesen nagyon örültem ennek, fõleg azért mert elsõ 
körben sikerült bejutnom. Természetesen örültem a többieknek is,
hiszen mindenki munkájára szükség van a testületben. Külön
öröm volt számomra, hogy hozzám hasonló korú fiatal is bekerült
a testületbe (gondolok itt Szabó Györgyire), hogy van más is aki 
fiatalon ambíciót érez végezni a testületi munkát. Ezért is szeret-
ném buzdítani falunk fiataljait, hogy a jövõben vegyenek részt 
minél többen Szada életében. Nyitott testületi üléseinken belelát-
hatnak az itt folyó munkába, részt kérhetnek falunk jövõjének irá-
nyításából. Elõbb-utóbb egy generáció váltásnak itt is eljön az ide-
je, ezért szeretném, ha minél több fiatalt érdekelne a saját faluja, 
a saját környezetének a sorsa. 

Önkormányzati képviselõk: Sebestyénné 
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 Puskás Aranka
Mint a Fejlesztési Bizottság vezetõjét kérem, hogy mondja

el az újság olvasóinak a bizottság terveit. Mik a legfõbb ten-
nivalók, programok, fejlesztések községünk életében?

Ebben az évben sorra kerülhet a ravatalozó felújítása, aminek 
a terve már régebben elkészült és most jött el az a pillanat, hogy 
sikerült elnyernünk pályázatunkra a támogatást. Konkrét terv még,
az iskola felújítási program. A további három évre is megvannak a
bizottságban a terveink. Felmérjük a távlati fejlesztési lehetõségeket,
elõsegítjük a már folyamatban lévõ fejlesztések lebonyolítását, úgy-
mint; - az útprogram folytatása (lakossági összefogással, önerõ vál-
lalásával), az egészségház építése, benne az új orvosi, gyermekorvo-
si, fogorvosi rendelõkkel, sportcsarnok és uszoda építés, a fõtér 
kialakítása, a Szociális Alapellátási Központ felújítása. Tehát bõsé-
gesen akad tennivalónk. Önerõbõl szinte lehetetlen ezeket megva-
lósítanunk, ezért oda kell figyelnünk a hazai vagy Európa Uniós 
pályázati lehetõségekre, hogy azokat ki tudjuk használni. Magam is
feladatnak tekintem a jövõben rendelkezésre álló források, állami
és EU-s pályázatok, támogatások felkutatását, azok kihasználásá-
nak feltételeinek megteremtését. Viszont azt is tudnunk kell, hogy
az állami támogatásokat egyre nehezebb elnyerni, és az elnyerhetõ
támogatások mértéke egyre kevesebb. Ezért én azt vallom, hogy 
önkormányzatunknak úgy kellene mûködnie, mint egy jó vállalko-
zásnak. Ezalatt azt értem, hogy növelnünk kell azoknak a bevéte-
leknek az arányát, amik külsõ beruházásokon keresztül gyarapíta-
nák a falu kasszáját. Ilyen lehetõség lenne a termálvíz beruházás 
elindulása is, ami idõvel fellendíthetné a faluturizmust is.  

A Pénzügyi Bizottság munkájában, mint tag vesz részt. 
Itt mik a teendõi?

A két bizottság munkája, tehát a pénzügyi és a fejlesztési, tulaj-
donképpen átfedi egymást, és szorosan összefügg. A pénzügyiben
elsõsorban a falu költségvetésének meghatározása a legfontosabb.
Évközben is vannak fontos tennivalók, negyedéves vagy szükség
szerinti pénzügyi ellenõrzések, ami után elemezzük, hogy miként
teljesültek a költségvetési mutatók, és szükséges-e pótelõirányzato-
kat elõterjeszteni. A bizottság foglalkozik gazdaságossági elemzé-
sekkel, pl. ha a fejlesztési bizottság javaslatára új beruházást tervez
az önkormányzat, akkor e tervek vonzatait, várható kihatásait, a fel-
tételeit vizsgáljuk és elõkészítjük a képviselõ testület számára 
a döntést. Tehát megalapozott pénzügyi döntéseket kell hoznunk. 

Hogyan látja falunk fejlõdését?

Õszintén szólva én jónak látom. Mi a testületben próbálunk
olyan döntéseket hozni, amelyek hosszútávon jók a falunak, mind
az ideszületetteknek, mind az ideköltözötteknek. Az látható, hogy
Budapest közelsége folytán, agglomerációs térség vagyunk, és a kö-
zelmúltban sokan költöztek ki ide szadára. Ez azt is hozza magá-
val, hogy szinte elkerülhetetlen, hogy ne fejlõdjünk. Segítenünk kell
abban is, hogy a betelepült emberek jól érezzék itt magukat, és 
a született Szadaiakkal egy szoros, egymást segítõ kapcsolat jöjjön
létre. A falu lehetõségei és Budapest közelsége szerintem biztosítja
a további fejlõdés lehetõségét, csak jól kell tudnunk ezt kihasznál-
ni. Itt ismét megemlítem a termál projektet, mert ennek elindulása
sokat segítene fejlõdésünkben, és a faluturizmus beindításában.

Fontos fejlõdésünk szempontjából a hagyományõrzés is, mivel
Szadának hagyományai vannak, és ezt tovább kell vinnünk, meg
kell mutatnunk a közénk költözõ embereknek. A testület vizsgálja

a tájház és ennek gyûjteményének áthelyezésének lehetõségeit, mi-
vel jelenlegi helye alkalmatlan ezek tárolására. Egy olyan új terület
merült fel, amely méreteiben is alkalmas lenne az átalakítások
után, az értékes gyûjtemény kiállítására, megõrzésére. Nem utolsó
sorban, hagyományõrzõ összejövetelek megrendezésére is alkalmas
lenne.  Egy találkozási hely, egy közösség teremtõ hely lehetne régi-
eknek-újaknak, idõseknek-fiataloknak egyaránt, hiszen úgy érzem
az emberek elég közönyösek egymás iránt, a faluban, vagy akár az
országban történõ események iránt. Ha ez létre jönne, abban Szitó
Marikának nemcsak komoly érdemei lennének, hanem egy régi ál-
ma is valóra válhatna. 

A testületben kiegyenlítõdöttek az „erõviszonyok” férfiak
és nõk között. Ön szerint, ez elõnyére vagy hátrányára vált a
képviselõi munkáknak és az egymás közötti kapcsolatoknak?

Közöttünk, képviselõk között jó a kapcsolat. Hála Istennek nem
azzal telik az idõ a testületi üléseken, hogy pazaroljuk egymás ener-
giáját, vagy egymást szapuljuk. Mint már említettem, a képviselõ-
testület egyik jellemzõje, hogy megpróbálunk együtt gondolkodni,
együtt dolgozni, együtt tenni a fejlõdésért. Ezért én nem látom 
jelentõségét annak, hogy nõk, vagy férfiak vannak többségben a tes-
tületben. Az elvégzett munka a lényeg, hogy ez mennyire viszi elõ-
re a testület munkáját, a falu fejlõdését. Annyi azért látható, hogy 
a jelenlegi nõi képviselõk nagy munkabírásúak, nagyon agilisak. 
Jó együtt tevékenykedni.

Zárszóként annyit mondanék még, hogy fontos számomra a szü-
lõfalum sorsa, jövõje. Ragaszkodom a gyökereimhez, ezért elkép-
zelhetetlennek tartom azt, hogy én valamikor Szadáról elmenjek.
Amíg tehetem tenni akarok érte.

Köszönöm a beszélgetést, boldog családi életet és munkái-
ban további sikereket, buzgó tenni akarást kívánok! Ebben
buzdítsa Önt, a következõ egyházi ének szövegrészlete is!

„Fel, mert közelg az éjjel, ifjú korodban fel!
Jó reggel állj munkába, mert majd elkésel!
Míg tart a nappal mûködj, most, idején tedd ezt!
Fel, mert közelg az éjjel, s minden késõ lesz!

Fel, mert közelg az éjjel, fel életed delén!
Jézusnak add erõdet még most idején!
Jótettben elöl járni; Szent célod legyen ez!
Fel, mert közelg az éjjel, s minden késõ lesz!”

Mihály Sándor
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Kedves Olvasó!
2007. július 8-án Országos Bionapot szervez-
tünk, amelynek színhelye a Közép-magyaror-
szági Régióban, Galgahévizen a Gódor Bio-
gazdaság volt.

A rendezvény célját, vagyis azt, hogy a
biotermékeket minél szélesebb közönség-
hez juttassuk el, olyan mûsorajánlattal kí-
vántuk elérni, amelyrõl feltételeztük, hogy
itt, a Közép-magyarországi Régióban fel-
kelti a nagyközönség érdeklõdését. 

A szabadföldi zöldségtermelést lovaskocsis túrán és „szedd ma-
gad” akcióval mutattuk be. A színvonalas szakmai bemutatók mel-
lé többféle közismerten népszerû személyiségeket is meghívtunk -
ezzel is igyekezve a média figyelmét is a rendezvényre fordítani. Dá-
vid Tamás professzor Bécsbõl utazott ide, hogy az egészségrõl tar-
tott elõadása végén hangsúlyozza, „eddig Európa éléskamrája
voltunk, ezután legyünk Európa bio-éléskamrája!” 

A hûvös zöldségtárolóban Gyõrfy Sándor hatszögére szervezve

csoportosultak a gazdák kiállított termékeik mellett (talaj, növény,
állat, környezet, energia, egészség). Mindegyik témakörben hango-
zott el központi elõadás, amelyhez egy-egy gazda bemutatkozása
kapcsolódott. 

A közeli parasztházban kézmûves mûhelyek, álltasimogató, ga-
lambkiállítás, kismama pihenõ adott lehetõséget a gyermekek meg-
felelõ fogadására. A délelõtti szakmai napot Hevesi Tamás elõadó-
mûvész mûsora vezette át a délutánba, amikor Pajta-Akadémiát
nyitottunk, melyet dr. Reischl Gábor, a szerves kultúrájú gazdálko-
dó-építészet nagymestere és tanítója vezetett, a MAGOSZ, az Élõ-
lánc Magyarországért Országos Civil Fórum, és a Tudatos Vásárlók
Egyesülete vezetõinek közremûködésével, a biogazdálkodás épített,
gazdasági, politikai, és kulturális környezetérõl. 

Fájdalmas volt 17 órakor félbeszakítanunk az izgalmas beszélge-
tést. Rendezvényünkön - alkalmazkodva a biodinamikus Vetési
Naptárhoz is - 17 óráig tartott a levél idõszak, a vetés, a folyamatok
nevelése, 18 órától már a termésidõ következett. A köztes idõszak-
ban Schaffer Erzsébet istállólámpása és az asztalokon meggyújtott
gyertyák fénye mellett az immár visszahúzódóban lévõ külsõ fény-
hatások után a belsõ fényt keressük, hogy annak vezetésével talál-
junk eligazodást a jelenlegi nehéz feladatokban. 

Reméljük, a következõ termésnevelõ idõszakban az elvetett ma-
gok bõ termést hoznak majd. Ezen a vasárnapon több mint 600-an
látogatták meg a Gódor Biogazdaságot! 

Sumbóné Gombos Ilona
a Biokultúra Közép-Magyarországi Egyesület felelõs szervezõje 

Ezúton is felhívjuk olvasóink figyelmét, hogy Egyesületünk hírleve-
lében rendszeresen útmutatót, tanácsokat adunk a biotermesztés
szakmai kérdéseiben, amely tagjainknak ingyenes. Õsszel és télen
hétvégi ismertetõ és biogazdaképzõ tanfolyamokat indítunk szadai
székhelyünkön. Szeretettel várjuk az érdeklõdõket! 
Elérhetõségeink: 06 20-923-7760, ilonagombos@dunweb.hu 

EGÉSZSÉGES ÉLETMÓD – 7. rész

A „Gyümölcstermõ Szent
Szada” elnevezéshez méltóan jó
termést adott az idén a cseresz-
nye és a málna, ám a szárazság
miatt idõnként öntözzük meg
az ültetvényeket a jövõ évi szü-
ret érdekében.

SZŐLŐ:
A meleg idõ ellenére ne hanya-
goljuk el továbbra sem a szõlõ
növényvédelmét. Ebben a me-
legben a lisztharmat veszélyez-
teti. Megelõzésére még mindig 
a kettõs összetevõjû anyagot
használjuk, legyen benne felszí-
vódó Rubigán EC 12 vagy
Systane 12 E, és tegyünk hozzá
Thiovit Jet-et. A Thiovit miatt es-
ti vagy reggeli órákban perme-
tezzünk, mert a nagy melegben
perzselhet. A peronoszpórára
réztartalmú szereket javaslok, a
jól tapadó Kocide 2000-et vagy
a Fungurán OH-t.
A csemegeszõlõ védelmekor ve-
gyük figyelembe az érési idõt, és
tartsuk be az elõírt élelmezés-
ügyi várakozási idõt.
Korai szüretre számítsunk, ké-
szítsük elõ hordóinkat: mossuk
és szárítsuk ki, majd jól kénez-
zük le.

KÖRTE:
A korai fajtákat csak szüret után
védjük a betegségektõl. A késõn
érõket még védenünk kell a kör-
televél-bolha és körtemoly el-
len. Jó eredménnyel használhat-
juk erre a Dimilint és a Nomolt
15 EC-t.

ALMA:
Almamolyra a Dimilint, atkára

a Flumite 200-at javaslom, vara-
sodásra a Kocide 2000-et, liszt-
harmatra a Thiovit Jet-tel kever-
ve az elõzõt. 

KAJSZI, CSERESZNYE,
MEGGY:
Ha még nem végeztük el a szü-
ret utáni lombvédelmet, akkor
tegyük meg: Dithane DG Neo-
Teck-kel.
Július második felében, augusz-
tus elsõ két hetében megcsinál-
hatjuk a rit-
kító met-
szést. Vágjuk
le a letört
gallyakat és
az elszáradt
részeket, a
meggyfákon
pedig a fel-
kopaszodott
termõvesszõ-
ket a legalsó
hajtásig kur-
títsuk vissza.

SZILVA:
A kései fajtákat védenünk kell: 
a szilvamoly ellen Karathe
Zeon-nal vagy Talstár 10 EC-vel.
A szilvalevél-vörösfoltosságtól a
Kocide 2000-rel. Ha atka lépne
fel, akkor tegyünk a keverékbe
Flumite 200-at is.
*
Maradt még tennivalónk bõven
a veteményes-, és a gyümölcsös
kertekben. 
Reméljük, a gondos munka
meghozza gyümölcsét!

Jó munkát kíván
Czibere Imre

JÓTANÁCSOK GYÜMÖLCS-
és SZŐLŐTERMESZTŐKNEK

„ott, ahol az egészség terem”
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Hasznos tanácsok kánikulla idejére 
a hőguta megelőzése és kezelése 
érdekében – minden korosztálynak, 
de különösen az idősebb 
és a fiatalabb generációnak: 

Mit igyunk? 
víz, ásványvíz, tea
szénsavmentes üdítõk,
paradicsomlé, aludttej,
kefír, joghurt, levesek
Mit ne igyunk?
kávé, alkoholtartalmú
italok, magas koffein és
cukortartalmú szénsa-
vas üdítõk

Rostos gyümölcslé készítése házilag 
– szilvából vagy körtéből

Jól megérett, egészséges lédús szilvát (pl.
hullott vörösszilva) megmosunk és magvas-
tól felmelegítjük egy fazékban. (Ha van
idõnk, ki is magvazhatjuk.) Közben néha
megkeverjük. Mire felforr, bõ levet enged.

Nem fõzzük tovább. Tésztaszûrõn átszûr-
jük, fakanállal kevergetve a tésztaszûrõben,
kinyomkodjuk a levét. Cukrot nem teszünk
bele.

Kétféleképpen tárolhatjuk:
Kihûtjük a szilvalét, majd flakonokba tölt-
jük. Felhasználhatjuk a dobozos üdítõk do-
bozát, illetve a mûanyag üvegeket erre a cél-
ra. Fontos, hogy jól záródjanak, mert a
mélyhûtõbe helyezzük, lehetõleg oly mó-
don, hogy a kupak ne lazulhasson meg. 
A nyert szilvalét felforraljuk, s ugyanúgy tar-
tósítjuk, mint a paradicsomlét. Üvegekbe
töltjük. Az üvegeket celofánnal, gumival 
lekötjük. A két celofán közé helyezzük el a
szalicilt vagy a nátrium-benzoátot. Az üve-
geket száraz dunsztba tesszük. 

Mélyhûtõben tárolva inkább megõrzi ere-
deti ízét. 
Ugyanígy készül a rostos körtelé is jól érett,
lédús körtébõl. A körtét nem kell meghá-
mozni, esetleg a magházát távolítsuk el. 

Már most gondoljunk a téli vitamin
szükségleteinkre

Augusztusban vetjük el a fekete retket,
amelynek a téli vitamin ellátásban jelentõs
szerepe van. Folyamatos öntözést igényel,
illetve vizes talajt válasszunk, ha tehetjük.
Októberben ássuk ki, s folyamatosan fo-
gyasztjuk. 

Jó étvágyat! Jó egészséget!

Pálinkás Ibolya

T Ö R Ő D J Ü N K  E G É S Z S É G Ü N K K E L !

I. Mire költöttük az Önök 
személyi jövedelemadójából
felajánlott 1%-okat?

Az APEH 2005 év végén 727.338 forintot,
2006 év végén pedig 709.583 forintot utalt át
az alapítvány számlájára.
Ezt az összeget a Margita domb tetején lévõ
Kilátónak nevezett magassági mérõpont 
felújítására és a ráhelyezett Korona-másolat
munkálataira és tereprendezésre fordítot-
tuk.
A Koronát november 4-én, az ’56-os forra-
dalom és szabadságharc 50. évfordulóján
avattuk.

II. Vállaltunk szervezést 
az Önkormányzat kulturális
feladataiból:

1./
Májusban:
A/
A Székely Bertalan napon a Nagykórus fel-
készítését, fellépését, a gödöllõi Cavaletta
leánykar meghívását, közös bemutató elõ-
készítését, a Szadai évszakok c. Oratórium
elõadását.

B/
A Hõsök napjára és a Nándorfehérvári dia-
dal 550. évfordulójára emléktáblát avattunk
és ünnepi mûsorral tisztelegtünk. 
2./
Júliusban:
A németországi testvértelepülésre látogatás
elõkészítését, lebonyolítását, a népi együt-
tes felkészítését, valamint ajándékkészítést,
a találkozó dokumentálását.
3./
Augusztusban:
Az erdélyi testvértelepülés látogatásának
elõkészítését, lebonyolítását. A népi együt-
tes felkészítését az útra, valamint ajándék-
készítést, a találkozó dokumentálását.
4./
Októberben:
A helyi szüreti mulatság megszervezését,
mûsorkészítést, lebonyolítást.

III. Pályázatainkból:

– Pest Megye Önkormányzata parkosítási
tervünket 200.000 forinttal
– a Mûvészeti és Szabadmûvelõdési Alapít-
vány a Bartók évfordulót, egyben a szadai
Nagykórus bemutatóját 100.000 forinttal 
támogatta
– Az NCA mûködési célú támogatásáról
2007-ben tudunk beszámolni.
**

Gondoskodnunk kell a Tájház gyûjtemé-
nyének elhelyezésérõl.
Indoklás: A Kossuth L. u. 6. sz. alatti Tájház
épülete magántulajdonban áll. 1976-ban 10
évre kapta kölcsön a népi együttes, hogy a
gyûjtött anyagot elhelyezze és közösségi
házként mûködtesse. Az idõ lejárt, az épü-
let állaga megromlott, nedvességét a kiállí-
tott tárgyak is átvették.
**
A falu lakóinak mindenféle támogatását kö-
szönjük, mellyel segítették munkánkat
2006-ban.
Fõleg a Koronaépítés terveinek elkészítését,
a megvalósítást, az egyaránt fontos pénzbe-
li, szellemi és anyagi hozzájárulásokat, az
ünnepi mûsort, és amikor elfáradtunk, a
megfelelõ idõpontban kapott biztatásokat.
**
Úgy gondoljuk, hogy 2006-ban eredmé-
nyes, jó évet zártunk.
Sajnos, a korona kivilágítási tervét nem 
sikerült megvalósítanunk, a toronyépületen
is maradtak még munkák, ezekre szánjuk 
a 2007-ben felajánlandó pénzeket, hogy 
a következõ évben ismét eredményekrõl
számolhassunk be. Kérjük, segítsék mun-
kánkat továbbra is!     

Köszönettel az alapítvány kuratóriuma:
Szada, Dózsa Gy. út 88. 
(adósz.: 19176310-1-13 
Bp. Bank: 10103836-08933439-00000001)

BESZÁMOLÓ A KÖZHASZNÚ KULTURÁLIS ALAPÍTVÁNY SZADÁÉRT
2006-BAN VÉGZETT MUNKÁJÁRÓL

Vízi torna 
– úszni nem tudóknak is –
Veresegyházon, a Mézesvölgyi
általános iskola uszodájában:
hétköznap esténként. 
28-586-770-144
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Egy érdekes kezdeményezés zajlott le 
a Nyárfa utcában június 23-án, szomba-
ton déltől éjszakába nyúlóan. Az itt lakó
családok egyszer csak úgy döntöttek,
hogy utcabált szerveznek maguknak.
Az ötletgazdát, Székely Beatrixot 
kértük, avassa be a kíváncsi olvasóinkat
is a történtekbe.

Honnét jött az ötlet, és milyen célból
szervezték meg a rendezvényt?
Amikor ideköltöztünk a Nyárfa utcába
2006. februárjában, nem ismertünk senkit.
Azóta persze már volt alkalom a szomszé-
dokkal találkozni, de az utcában 16 ház
van, s ráadásul akad köztük néhány ikerház
is. Úgy gondoltam, egy ilyen laza kerti parti
jellegû összejövetel alkalmat teremthet arra,
hogy mindnyájan közelebb kerüljünk egy-
máshoz, ne csak a kocsi legyen ismerõs,
amikor reggel munkába menet valaki elhajt
a kapunk elõtt.
Amikor ezt az ötletemet felvetettem a szom-
szédoknak, õk is egyetértettek és a négy csa-
lád elkezdett szervezkedni. Írtunk meghí-
vót, bedobtuk minden Nyárfa utcai postalá-
dába, szereztünk padokat, volt, aki az
anyagbeszerzést és a szállítást, volt, aki a fõ-
zést vállalta, még az önkormányzatnál is
bejelentettem a jegyzõ úrnál, nehogy gond
lehessen belõle. Mégis aggódtunk, hogy va-
jon eljönnek-e a többiek, mert visszajelzés
nem nagyon érkezett. De volt, aki vette a fá-
radságot, körbejárt és rákérdezett. Végül is
mindössze kettõ család maradt távol.

Hogyan zajlott le az utcabál?
Családonként 2000 Ft-ot dobtunk össze,
ebbõl vásároltuk meg mindazt, amire szük-
ség volt. Hárman is vállalták a bográcsos fõ-
zést, és ki ki hozott magával süteményeket,
egyebet, italt, így fõleg a gyerekeknek min-
dig volt valami harapnivaló. Nagyon önte-
vékeny volt a csapat. Valaki felfedezte, hogy
nincs kitelepíthetõ zeneszerszámunk, haza-
ment és hozott, s akkor már zene is volt.
Más úgy gondolta, jobb, ha az italok hûtve
vannak, hazament és egy hûtõszekrénnyel
jött vissza. Áramot és vizet mi adtunk ki a
nyárfák alá, ahová az árnyék miatt letele-
pedtünk, és persze az udvarunk tele volt a
járólapokon motorozó gyerekkel, összesen
28 gyermek volt itt! Az anyukák segítettek
sárgarépát, krumplit tisztítani, senki sem
várt kiszolgálásra. Olyan volt az egész han-
gulata, mint valamikor réges régen egy
nagyszabású házibulinak.

Végül is mi fõtt a bográcsokban?
Elsõként a pásztortarhonya készült el, Frici
bácsi receptje és ke-
ze nyomán. Nagyon
finomra sikerült, a
receptjét el is kér-
tem, ha gondolja,
közreadhatjuk. Es-
tére ettük a bogrács-
gulyást és már jóval
besötétedés után
készült el a birka-
pörkölt. Ezt már
nem is tudtuk me-
genni, így másnap,
vasárnap is össze-
jöttünk a birkát el-
fogyasztani. 

Ezek szerint ez
egy egésznapos
rendezvény volt?
Mit tudtak a gyor-

san elfáradó gyerekekkel kezdeni?
Nem volt gond belõle, a kicsik persze élet-
koruknak megfelelõen elpihentek. Volt,
akit hazavittek a szüleik, ha volt otthon
esetleg egy nagymama, de volt, akinek itt
aludt a kocsijában a kicsi. Senki nem sietett,
mindenki nyugodt volt és laza, szépen
megoldódott minden. Amíg bírták a gyere-
kek, addig az apukák, anyukák is táncoltak,
játszottak velük sokat, így õk is jól összeis-

merkedtek egymással.

Ajánlhatjuk ezt a módszert 
másoknak is?
Igen, úgy gondolom másutt is hasznos le-
het. Nálunk bevált. Azon kívül, hogy egy
szép és kellemes napot töltöttünk együtt,
cseréltünk telefonszámokat, email címeket,
és készült sok fénykép. Szerintem szükség
volt az ismerkedésre. Az utcánkban az elsõ
ház 6 évvel ezelõtt épült, de azóta már ab-
ban is újabb család lakik, így gyakorlatilag
ez volt az az alkalom, ahol megismerked-
hettek a családok egymással.

WK

Nyár
Nyárfa

Nyárfa utca
Utcabál

Nyárfa utcai bál

Pásztor tarhonya 
(Homonnai Frigyes és neje receptje)

Hozzávalók: 1 kanál zsír
1 fej vöröshagyma, kevés lecsó, ételízesítő
1 fej zeller zöldjével
2 kg krumpli

0.5 kg kolbász
0.5 kg tarhonya
Só

Hagymát a zsíron megdinszteljük, paprikával, borssal meghintjük 
és a karikára vágott kolbászt rátesszük, egy picit pirítjuk. 
A hasábokra vagdalt burgonyát beletesszük a zellerrel és a zöldjév-
el együtt. Lecsóval, sóval, ételízesítővel ízesítjük. Amíg fő, a tarhonyát
megpirítjuk pirosra, a félig megfőtt krumplihoz tesszük, és vízzel
felengedve megfőzzük. Bő lével hagyjuk kicsit hűlni.
Jó étvágyat kívánunk hozzá!



SZADAI AMATŐR KISPÁLYÁS LABDARÚGÓ FALUBAJNOKSÁG
Június 30.-ával elérkezett a kispályás falubajnokság a tavaszi szezon zá-
ró mérkõzéséhez. A bajnokság elsõ fele nagyon jó hangulatban, családi-
as környezetben, mint egy majális jelleget kölcsönözve telt el. A szezon
méltó zárásaként a záró mérkõzést követõen a csapatokat, és a mellet-
tük szorosan kitartó szurkolókat megvendégeltük. Mindenki számára
egy tál babgulyást és egy pohárfrissítõt biztosítottunk. 

Ezúton szeretném megköszönni mind a csapatok, mind a vezetõség,
mind a magam nevében a Harmadik Félidõ Sörözõnek a felajánlott fris-
sítõt, és a vendéglátást, és további köszönet mindazoknak, akik segíttet-
ték a szervezõk munkáját a rendezvény lebonyolításában. 

Visszatérve a labdarúgásra, mint a mellékelt tabella is mutatja szoros
küzdelem alakult ki, mind az élmezõnyben, mind az õket követõk csa-
patok között. Épp ezért óriási tétje van minden egyes mérkõzésnek.
Minden csapat töretlen lelkesedéssel küzdd az általa kitûzött cél elérése
érdekében, ami néha túlzott lelkesedésbe csap át, a Fegyelmi Bizottság-
nak is munkát adva. Hozzáteszem eddig három alkalommal kellett fe-
gyelmi eljárást folytatni, ami egy ekkora létszámú bajnokságban nagyon
jó aránynak mondható. Ez is azt tükrözi, mennyire lelkesek a csapatok,
illetve a játékosok, de gyõzni nem mindig sikerül ennyi jó csapat kö-
zött. Néha savanyú a szõlõ, és ez minden vita forrása. 

Azt, hogy amatõr bajnokság lenne, mint a nevében benne van, én és
még sokan mások cáfolják. Aki kilátogat a mérkõzésekre a saját szemé-
vel is megtapasztalhatja, hogy mind egyénileg technikailag képzett,
mind csapatjátékban taktikailag szervezett, amatõrnek nem mondható,
sokszor a profikat megszégyenítõ módon játsszák ezt a gyönyörû játékot. 

Amatõrnek inkább a körülményeket nevezném. Hétrõl hétre nagyon
nehéz, illetve nem is lehet karbantartani a két kispályának helyet adó 
területet. Ha valaki jár a sportpálya felé hétközben, az láthatja, hogy
rengeteg gyerek, a kispályás csapatok tagjai, és sokan mások folyamato-
san használják a pályákat, ami természetesen nem baj, hisz ezért van-
nak. De sajnos a nagy igénybevételt hosszútávon nem bírják a pályák,
kikopnak, gödrösödnek, elhomokosodnak. 

A Sportegyesületnek már régi terve, hogy orvosolja ezt a problémát, és
a bajnokság színvonalához méltó körülményeket biztosítson, de sajnos
a szûkös anyagi keret gátat szab a terveiknek. Nagy szükség lenne egy
szilárd burkolatú (mûfüves) kispályára, amit minden szakosztály, szer-
vezet, sportolni vágyó kicsi, nagy igénybe vehetne, és nem használódna
el egykönnyen. Bízom benne, hogy elõbb, vagy utóbb, de történik ezen
a téren változás, és addig is a csapatok lelkesedése töretlen marad. 

Nagyon örülnék neki, ha a szavaim nyomán valamiféle megmozdu-
lás, lelkes tenni akarás venne erõt azokon az embereken, akiknek lehe-

tõségükben áll segíteni, hogy mindez ne csak álom,
hanem valóság legyen. Szívesen fogadunk minden-
féle segítséget, felajánlást, hogy minél elõbb együtt
élvezhessük a pálya adta lehetõségeket. 

De, hogy a nyár se teljen eseménymentesen, a
Labdarúgó Szakosztály vezetése felkérte a Kispályás
Szervezõ Bizottságot, hogy a szadai nagypályás fel-
nõtt csapat ellen állítson össze egy kispályásokból
álló nagypályás válogatottat, és mérkõzzenek meg.
Erre tervük szerint augusztusban kerülne sor. Kéré-
süket igyekszünk teljesíteni, amennyiben a kispá-
lyás csapatok vállalják. Ha létrejön a mérkõzés, be-
számolunk az olvasóknak. Minden kedves érdeklõ-
dõt szeretettel várunk, remélem hosszútávon hagyo-
mány születik. 
Az õszi szezon kezdete augusztus 25. szombat. 
Mindenkinek kellemes nyarat, jó nyaralást, ha tehe-
tik, és jó szurkolást kívánok a magam és, a vezetõség
nevében. 

HAJRÁ SZADA!!!  
Molnár Attila
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GROSICS–BUZÁNSZKY
Labdarúgótorna, Szada. 2007. június 16. 

2001-ben született gyermekek eredménye: 
1. Szada S.E. 
2. Gödöllő 
3. Vácrátót 
4. Veresegyház 
5. Vác Deákvár 

Legjobb mezőnyjátékos: Balázs Gergő 
Legsportszerűbb játékos: Miknyóczki Ádám    

2000-ben született gyermekek eredménye: 
1. Szada S.E. I. 
2. Vác Deákvár 
3. Balasagyarmat 
4. Gödöllő 
5. Szada S.E. II.  

Legjobb mezőnyjátékos:  Baranyai Boldizsár
Legsportszerűbb játékos: Nagy Bendegúz 
Gólkirály: Nagy Krisztián  

1998-ben született gyermekek eredménye:
1. Göd  
2. Gödöllői Bikák 
3. Fót  
4. Szada  
5. Vác Deákvár   

1994-ben született gyermekek eredménye: 
1. Gödöllő I. 
2. Gödöllő II. 
3. Szada S.E. 
4. Göd  
5. Veresegyház   

Legjobb mezőnyjátékos: Hodgyai Zsolt 

M GY D V R K GA Pnt
1. Dobogó B.K. 11 8 3 0 40 13 27 27
2. Universal 11 8 1 2 31 17 14 25
3. No Name 11 7 2 2 27 16 11 23
4. SZAFT 11 6 4 1 30 14 16 22
5. Security 11 6 0 5 34 23 11 18
6. Sördögök 11 4 1 6 31 33 -2 13
7. Lórugás 11 4 1 6 30 42 -12 13
8. Légszomj 11 4 0 7 21 23 -2 12
9. III. Félidõ 11 3 2 6 25 29 -4 11

10. Apukák 11 3 2 6 26 34 -8 11
11. Keresztesek 11 3 0 8 10 29 -19 9
12. Mizzó 11 2 0 9 11 43 -32 6

Tabella

SZADAI AMATŐR KISPÁLYÁS LABDARÚGÓ FALUBAJNOKSÁG
ÁLLÁSA

Tabella
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Grosics Gyulát az angolokat, né-
meteket verõ és világbajnoki
ezüstérmet szerzett Aranycsa-
pat játékosát mindenki ismeri
hazánkban, még fél évszázad-

dal a sikereik után is. Nem is Önt szeretném
éppen ezért bemutatni olvasóinknak. 
Inkább arra kérem, beszéljünk a magyar
labdarúgás helyzetérõl. 

Valamikor, még az Önök idejében 
Magyarország a fociban nagyhatalom volt.
Az azt követõ évtizedekben aztán fokozato-
san vesztettünk eredményességünkbõl,

újabban a komolyabb világversenyekre már
nem is jut ki a magyar válogatott…

Egy mondatba sûrítve a kérdést: Hol ron-
tottuk el? 

Grosics Gyula:
A magyar labdarúgás élvonalában szereplõ

játékosok honosították meg néhányan ezt a csí-
põre tett kezû stílust, még a hatvanas években,
amivel elindultunk a lejtõn lefelé. Persze, akik
a lelátóról szurkoltak, nézték a játékot, azok ezt
a folyamatot akkor még kevésbé érzékelték, pe-

dig ez torkollott végül a mai állapotokig, több
lépcsõben. 

Ezzel az ún. játékosuralmi szakasszal kezdõ-
dött, amikor minden úgy történt, ahogy azt a
játékosok akarták. Õk döntötték el, hogy mikor
edzenek, mennyit edzenek, és így tovább. 

Ezt az idõszakot azonban egy még sokkal 
kegyetlenebb és hosszabb ideig tartó másik sza-
kasz, az ún. bundázások kora követte. Ebben az
idõben az élvonaltól kezdve a legalacsonyabb
szintig bezárólag különféle megállapodások
döntötték el a bajnoki címek és a kiesések sor-
sát. Bundamérkõzések sorozatait éltük át.

Ezt azért tudom ilyen határozottan kijelente-
ni, mert a játékos pályafutásom befejezése után
18 éven keresztül egyesületi vezetõ voltam, elõt-
tem és sok más sportszakember elõtt zajlott ez
az idõszak.

Egy idõ után a helyzet már odáig fajult, hogy
a megállapodások miatt a játékosok már egyál-
talán nem helyeztek hangsúlyt a sportszerû élet-
módra, sem a felkészülésre, a munkára, az élet-
vitelre. Fokozatosan elértük azt az állapotot,
ami a mai helyzetre is jellemzõ.

Van azonban egy másik fontos kérdés ezzel
kapcsolatban. Miért várjuk, hogy ebben a morá-
lisan minõsíthetetlenné vált magyar társadalmi
környezetben éppen a labdarúgás terén legyen
rend, komoly szakmai munka, tisztességes hoz-
záállás?

Kívülállóként azért én úgy látom, hogy a
labdarúgásban ez a szemlélet mintha ha-
marabb jelentkezett volna, mintha meg-
elõzte volna a társadalmi züllést.

Grosics Gyula:
Ez csak a látszat, amit az okoz, hogy a lab-

darúgásban hétrõl hétre láthatjuk, hogy hol 
tartunk, és folyamatosan érzékelhetjük a való-
ságos helyzetet, míg a politikában, a gazdaság-
ban, a társadalom egészében csak késõbb és 
fokozatosan válnak észrevehetõvé ezek a jellem-

zõk. A labdarúgás hamarabb visszajelzi, hama-
rabb megmutatja, hol tartunk.

Sajnos, ami a mai magyar társadalmi életben
zajlik, az minõsíthetetlen. A magyar közélet-
ben, politikában, gazdasági életben, a minden-
napjainkban olyan kísérõ jelenségeket tapaszta-
lunk, ami részemrõl elfogadhatatlan. 

S ez teljes mértékben összefügg a sporttal.
Miniszterelnökünk, még sportminiszter korá-
ban a beiktatását követõen 2004. augusztusá-
ban úgy nyilatkozott, hogy „ .. a Sportminiszté-
rium megszüntetése szakmailag és politikailag
egy hibás döntés lenne. Hozzátette, hogy nem-
csak hiba lenne, hanem végzetes kárt okozna..”
Ezt követõen pedig rövid idõn belül megszüntet-
te a Bozsik Programot, a Magyar Olimpiai Bi-
zottság költségvetésnek pedig a felét egy tollvo-
nással elvette, s még sorolhatnám tovább. 

Pedig a sport a társadalom egyik fontos terü-
lete, sõt megkockáztatom, hogy a sport az egyik
legfontosabb társadalmi jelenség volt korábban
a magyar társadalomban, ma is az, és a jövõ-
ben is az lesz.

Olyan megnyilvánulásokat tapasztalunk
mégis, amelyek a magyar sportot halálra ítélik,
de így van ez az ország közéletének többi terü-
letével is...

Lehet rám mondani, hogy elfogult vagyok,
vállalom is! Engem a sporton keresztül a nem-
zet jelene és jövõje érdekel. 81 éves vagyok. Le-
het engem piszkálni, zaklatni, de én már nem

félek a következményektõl. Kimondom, hogy
aki a magyar sporttal szemben ilyen álláspontot
képvisel, az az egész magyar nemzet kárára 
tevékenykedik. Összegezve: ez az egész egy gya-
lázat, merénylet a magyar nemzet ellen!

Kihangsúlyozom, elfogult ember vagyok!

A helyzettõl függetlenül, számunkra nagy
öröm és megtiszteltetés, hogy Grosics 
Gyula megtisztelte településünket, focistá-
inkat és jelenlétével lelkesítette fiataljainkat.

WK

A június 16-án a szadai sportpályán lezajlott Grosics–Buzánszky Gyermek
Labdarúgó Kupá-val kapcsolatban feltétlen meg kell említenünk a háttér-
ben szorgoskodó Miknyóczki Mihályt, családját és segítő csapatát. 
A más sportágban is érdekelt családnak köszönhetjük a rendezvény ötle-
tét és megszervezését, a kupa névadóinak felkérését, s Grosics Gyulát is
ők hozták ki Szadára. Ugyancsak a kezük munkáját dícsérte a többféle 
finom, meleg étel, amivel saját költségükön megvendégelték a játékoso-
kat és a szurkolókat. Nem utolsó sorban, ők tervezték, készítették és aján-
lották fel a kiosztásra került egyedi, művészi értékű érmeket, amelyeket
nagy becsben tartanak az azt kiérdemelt ifjú játékos. 
Illesse köszönet a nemes lelkű, önzetlen, sportbarát támogatókat!

Grosics Gyula
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Futballista keresztények
Idén tavasszal óriási lelkesedéssel új focicsapat szervezõdött Nagy
László kapusunk jóvoltából, amely a Keresztesek nevet kapta.

Kezdetben még igen csekély létszámmal, de annál nagyobb len-
dülettel szokott össze a társaság; késõbb kialakult a törzs, megis-
merve egymás szokásait, elõnyeit, hátrányait a pályán.

Zömében nyugalommal, persze gyõzni akarással léptek pályára
játékosaink, a röpke szünetben pedig gyors tanácskozás szervezõ-
dött, ahol közös erõvel próbálták a lehetõ legjobbat kihozni ma-
gukból, az adott helyzetbõl, nyitottan a többiek ötleteire.

A játékot lelki oldalról támogatta a transzparensekkel jól felsze-
relkezett szurkolótábor, akik minden meccs alkalmával a pálya szé-
lérõl kiabálták szinte ötpercenként: Hajrá Keresztesek!

Hogy mi lett az eredmény? Tõlem ne kérdezzék, kedves olvasók.
Azt újságunk sport rovatának hasábjain egész biztosan megtalálják.

A lényeg talán az, hogy végig lehet játszani egy bajnokságot 
káromkodások, istenkáromlások, brutalitások nélkül is gyõzni aka-
rással és a Keresztesekéhez hasonló lelkesedéssel. Hajrá!

Szekeres Alíz

Szada megállta a helyét
Nagy elhatározással nevezett be a fiatal szadai csapat Pest megye közis-
merten erős asztalitenisz bajnokságába. A megmérettetés jól sikerült.
Újoncaink a vártnál is előkelőbb helyen, a középmezőny felső részén vé-
geztek. 

A hivatalos tájékoztató szerint a Szada Sport Egyesület Asztalitenisz Szak-
osztálya által indított csapat a megyei csapatbajnokság B csoportjában, a
2006/2007-es idényben a 4. helyet szerezte meg, 21 mérkőzésből 12
győzelemmel.

Gratulálunk és további sikeres folytatást kívánunk!
WK

Lovasnaptár
A Szadai Sportkör Lovas Szakosztálya és a Bárány Lovastanya érde-
keltségében idõben és térben is közel esõ lovaseseményei:

időpont helyszín megnevezés szervező megjegyzés 

Július 21. Szada, Pusztai Népek Szada SE A tavaly
Margita alatti Lovas Viadala Lovas látványos
nagyrét Szakosztálya sikerrel 

Czapp Béla elindított 
verseny-
sorozat 
idei állomása.
Beszámoló 
a következő
lapszámban
várható. 

Augusztus 
11-12. Isaszeg Pusztai Népek Isaszegi 

Lovas Viadala Lovas Klub 

Augusztus 
25-26. Veresegyház Western 

Lovasnapok Veresegyház 

Szeptember 8. Isaszeg, Pandúr Díj Bárány István A Bárány
Izsó tanya Szittya Kupa

második
versenye 

Érdeklõdõket minden versenyen szívesen látnak!

Helyesbítés
Elõzõ lapszámunkban, a június 9-én rendezett Szadai Lovas Talál-
kozóról szóló beszámolónkban sajnálatosan lemaradt a két díja-
zott hazai versenyzõ neve mellõl a helyezés száma, amelyért elné-
zést kérünk.
Az érmesek eredmény a következõ:

Czapp Béla, Becsüs nevû nóniusz lovával 
1. helyezett az ügyességi versenyszámban
Néczin Mariann (12 éves) Phédra nevû magyar félvér 
kancájával 4. helyezést ért el.

Ezúton is gratulálunk a kimagasló sikerekhez.
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Új napok elé

(Fritz Schmidt-König után németbõl:
Túrmezei Erzsébet)

Minden nap nem lehet mosolygó nyár,
Se minden óra csupa napsugár.
De a legborúsabb nap is lehet
Csupa Istenbe vetett bizalom
és csupa szeretet.

Keresztyén filmklub 

A keresztyén filmklub következõ alkalma a bap-
tista imaház kis termében február 24-én, szom-
baton 16 órakor lesz. A vetítésre kerülõ amerikai
szinkronizált film címe: Kinek a papné… 
Fõszereplõk: Denzel Washington és Whitney
Houston. A film témája: egy néger gyülekezet
élete. 
Mindenkit szeretettel hívunk és várunk! Figyelje
a hirdetéseket!

Jöjjetek, örvendjünk 
az Úr előtt!

Új CD lemez készült 

Elkészült az ÖRÖMHÍR Munkatársi Közösség
legújabb hangfelvétele. A CD lemez címe: Igéd
vidámságot szerzett nekem – 3. „Jöjjetek, ör-
vendjünk az Úr elõtt!” Anyagi költségeit a Tábor
Alapítvány fedezte a Nemzeti Civil Alapprogram
(NCA) pályázatán nyert támogatásából. A felvé-
telt és a lemezek másolását az ÖRÖMHÍR tábor
önkéntes munkatársai végezték társadalmi mun-
kában. A lemezen az ÖRÖMHÍR tábor énekei,
bibliai idézetek és egy bibliai történet alapján
készült hangjáték hallható. A CD lemezt kará-
csonyi ajándékként kapták elsõsorban azok a
gyermekek, fiatalok és önkéntesek, akik 2004-
2006. nyarán az ÖRÖMHÍR tábor táborozói vagy
munkatársai voltak. 

Bárki hozzájuthat a CD-lemezhez, önköltségi
áron. Ugyancsak önköltségi áron megrendelhetõ
az ÖRÖMHÍR Munkatársi Közösség korábbi,
2002-ben és 2003-ban készült két hangfelvétele:
Igéd vidámságot szerzett nekem – 1. Igéd vidám-
ságot szerzett nekem – 2. Figyelek Rád! Hang-
anyaguk témaköre hasonló a fenti lemezéhez.
Megrendelhetõ a helyi egyházak kórusai által
2004. adventjén készített CD lemez is, melynek
címe: Jertek, áldjuk Istent!

Megrendelés és ügyintézés: 

Simon László és Simonné Horváth Anikó 
– református gyülekezet
Szabó Györgyi – katolikus gyülekezet
Szigeti Péter – mobil: o6 7o 389-5544. 
Üzenet hagyható visszahívás céljából. 

Pálinkás Ibolya

Az élet kenyere
Kalásztengert ringat a júliusi szél. Az érett búzakalászok alázatosan hajtják le fejüket. Itt
az aratás ideje. A fehérlõ határ arról beszél, hogy lesz kenyere az embernek. Isten gazda-
gon megáldott jókat és gonoszakat egyaránt. A lélek éhségét azonban egyedül Jézus
Krisztus, az élet kenyere tudja megelégíteni. Mondjuk el ezt másoknak is!

„Jézus azt mondta nekik: Én vagyok az élet kenyere: aki énhozzám jön, nem éhezik meg, és
aki énbennem hisz, nem szomjazik meg soha.

Én vagyok az az élõ kenyér, amely a mennybõl szállt le: ha valaki eszik ebbõl a kenyérbõl, 
élni fog örökké, mert az a kenyér, amelyet én adok oda a világ életéért, az az én testem.” 
(János ev. 6: 35,51)

Az Úr Jézus kijelentése, hogy Õ az élet kenyere, nem sokkal azután hangzott el, hogy
ötezer embert elégített meg öt kenyérbõl és két halból. Tudta az Úr, hogy szüksége van
a sokaságnak eledelre, miután a kíváncsi tömeg hosszasan hallgatta beszédét. Nem csak
tanítása, hanem a kenyérszaporítás csodája is meggyõzött sok embert Jézus nagyszerû-
ségérõl. Jézus tudta, hogy bár beszéde megnyerõ volt sokak számára, az igazi vonzerõ 
a kenyérszaporítás csodája volt. Sokan annyit láttak csupán, hogy Jézus kenyeret ad az
embereknek. Ezért látta elérkezettnek az idõt arra, hogy küldetésérõl is beszéljen, és 
rámutasson arra, hogy õ többre hívatott annál, mint hogy csak fizikai kenyeret adjon szá-
mukra, amely csak ideig-óráig elégíti meg õket. Ekkor mondta azt: „Ne veszendõ eledelért
fáradozzatok, hanem az örök életre megmaradó eledelért!” (Jn 6:27). Kijelentésével egy fon-
tossági sorrendet állított fel a földi és az örökkévaló értékek között. Ezt követõen hang-
zott el ez a gyönyörû hasonlat, amelyben Jézus önmagát nevezi kenyérnek, mind aki
mindörökre megelégíti mindazokat, akik esznek belõle.

Nagyon fontos kérdés számunkra, akik hiszünk Jézus Krisztusban, hogy miként táp-
lálkozhatunk az élet kenyerével, mit jelent az élet kenyerébõl enni és hogyan ehetünk be-
lõle. Jézus azt mondja; „higgyetek énbennem, cselekedjétek Isten akaratát”. Az élõ kenyeret
vesszük magunkhoz, ha Jézus Krisztusban hiszünk, ezáltal Isten dolgait cselekedjük. 
Jézus szava éltetõ. Belõle „enni”, szavát befogadni azt jelenti, kapcsolatban vagyunk 
vele. Ha eszünk a lelki kenyérbõl, akkor közösségünk van Jézussal.

Mibe kerül ez a kenyér? Mit kell adnunk ezért a kenyérért? Jézus azt mondja; „Higgy
énbennem! Halld meg szavaimat! Legyen kapcsolatod énvelem!”. Bejárhatjuk az egész vilá-
got, kereshetjük, hogy mi az, ami csillapíthatná éhségünket, de nem találjuk, mert csak
egy kenyér létezik, az élõ kenyér, amely a mennybõl szállt alá, ami igazán megelégít, ami-
vel jól lehet lakni, és ami életet ad.

Kedves Olvasó! Megkóstoltad-e már ezt a kenyeret? Talán te is mindent tudsz róla, de
azt is tudod a szíved mélyén, ha még nem ettél ebbõl a kenyérbõl. Halld meg, hogy 
Jézus neked is azt mondja: „Én vagyok az élet kenyere! Jöjj hozzám és egyél még
ma ebbõl a kenyérbõl! Élni fogsz örökre!”. 

Mi-Sa

Autósok imádsága
Este a garázsban. 
(Németbõl fordította: Káposzta Lajos)

Köszönöm, Uram
a jó utat, a kijavított szakaszokat,
amelyek nyugodt vezetést biztosítottak.
A munkásokat, akik ezen hûségesen dolgoztak!

Köszönöm, Uram
a másokban és bennem levõ lelkiismeretet.
Az ijedtség még mindig tagjaimban van,
s miatta lassan tettem meg egy szakaszt.

Köszönöm, Uram,
a gyermekek vidám integetését, amelyek 
utamon nekem szóltak. 

Köszönöm, Uram 
a túlzsúfolt parkírozóban talált üres helyet.

Köszönöm, Uram

a hamar felhúzott sorompókat, hisz úgy siettem, 
várakozni különben is idegölõ.

Köszönöm, Uram, 
hogy a hosszú autóoszlop végén lassan hajthattam,
így láthattam az erdõ szélén legelészõ szarvasokat.

Köszönöm, Uram 
a naplementét, a színpompás égalját, 
hogy ezekben gyönyörködhettem.
Köszönöm, Uram, 

hogy nem ütöttem el a fényszóróm elé került nyulat.
Köszönöm, Uram, 

hogy kocsim sértetlen újra a garázsban áll, hogy nem
vagyok kórházban, hanem itthon egészségesen kiszál-
lok. Add, hogy holnap, s majd holnapután is úgy köz-
lekedjem, mint a Te küldötted: barátságosan, körülte-
kintõen, elõzékenyen és segítõkészen, mint aki tudja,
hogy velem vagy.
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Keresztyén szolgálatok 
a Hõsök Napján
Sipos Bulcsu és Farkas László megáldották Kun Éva alkotását, Baranyi László
imádkozott a falu lakosságáért, majd a lelkészek igeválasztása következett. 

Papp János baptista lelkipásztor, a Magyarországi Baptista Egyház missziói igaz-
gatója az Újszövetségbõl Pál apostol gondolatait hozta a Római levél 12. fejeze-
tének 17–21. versei alapján: „Ne fizessetek senkinek rosszal a rosszért. Arra legyen
gondotok, ami minden ember szemében jó. Ha lehetséges, amennyire tõletek
függ, éljetek minden emberrel békességben… Ne gyõzzön le téged a rossz, ha-
nem te gyõzd le a rosszat a jóval.” 

Hangsúlyozta, hogy fontos emlékezni a hõsökre, akiknek életébõl, kincseibõl ma
is meríthetünk. Sok vér hullt az elmúlt évszázadban, ezért közülünk sokan fáj-
dalmak, sebek hordozói. Ma is vannak áldozatok. Néhány hete, április 18-án 
Törökországban három evangélikus lelkipásztort brutálisan meggyilkoltak hitük
miatt. Egyikük felesége úgy nyilatkozott a médiának, hogy nem akar bosszút áll-
ni férje haláláért. Kéri Istent, bocsásson meg a gyilkosoknak, akik nem tudják,
hogy mit cselekszenek. Nekünk is ezt kell tovább vinnünk a mában. Haragra 
harag, gyûlöletre gyûlölet nem oldja meg a helyzetet. 

Véleménye szerint a hétköznapoknak is vannak hõsei: azok az emberek, akik 
a rosszra jóval, a bántásra szeretettel tudnak válaszolni. Nagy szüksége van 
a világnak arra, hogy a rosszra jó következzék. Különleges feladata van ebben 
a kisgyermekes szülõknek: olyan értékrendre nevelni a gyermekeiket, amely 
a szereteten és a megbocsátáson alapul. 

Sipos Bulcsu Kadosa református lelkipásztor a 44. Zsoltár 10-15 verseit választot-
ta Isten szavai közül: 

„… elvetettél, megszégyenítettél minket, 
nem vonultál ki seregeinkkel.
Megfutamítottál az ellenség elõtt,
gyûlölõink kifosztottak bennünket.
Odadobtál minket, mint vágójuhokat,
és szétszórtál a népek közé.
Potom áron adtad el népedet,
nem szabtál magas vételárat érte.
Gyalázatossá tettél szomszédaink elõtt,
gúnyol és csúfol környezetünk.
Szóbeszéd tárgyává tettél a népek között,
Fejüket csóválják miattunk a nemzetek. 

Farkas László római katolikus lelkipásztor is – miközben egyetértett lelkész társai
itt elhangzott gondolataival – az Ószövetségbõl hozta Isten üzenetét, a Bírák
könyve 7. fejezetében leírt eseményekre alapozva. E helyen olvasunk arról, hogy
Gedeon csatába indul az Isten népét leigázó midiániták ellen mindössze tízezer
katonával. Isten azt mondja Gedeonnak: túl sok ennyi ember. A történet úgy fe-
jezõdik be, hogy az Isten által választott háromszáz ember – Isten segítségével
–hatalmas gyõzelmet arat az óriási túlerõvel szemben. 

Isten ma is megszólít bennünket. Bár kevesen vagyunk, akik tenni akarunk né-
pünkért, hazánkért, de Istennek hatalma van arra, hogy néhány ember bevoná-
sával megsegítsen bennünket. Kérdés, hogy meghallod-e Isten hívását, be akarsz-
e állni azok közé, akik készek Isten tervét véghezvinni?! 

A baptista gyülekezet énekkara két kórusmûvet (Szentlélek Isten, tûz és fény…,
valamint a Hûséged végtelen, Atyám nagy Isten… kezdetûek) adott elõ Mihály
Sándor karvezetõvel az élén. 

-s -a 

VÁLTOZÁS A GÖDÖLLŐI 
RENDŐRKAPITÁNYSÁG 
VEZETÉSÉBEN
2007. július 12-én ünnepi állománygyûlésen
köszönt el beosztotti állományától Dr. Juhász
István r. ezredes a Gödöllõ Rendõrkapitányság
vezetõje, aki 2007. július 01-tõl az Országos
Rendõr-fõkapitányság Ellenõrzési Fõosztályá-
nak Vezetõi feladatait látja el. Az állománygyû-
lésen jelen volt Szabó Jenõ r. ezredes rendõrsé-
gi fõtanácsos a Pest megyei Rendõr-fõkapi-
tányság Bûnügyi Igazgatója is, aki megköszön-
te Dr. Juhász István r. ezredes Úrnak a Gödöl-
lõi Rendõrkapitányságon végzett kiemelkedõ
vezetõi munkáját, és sok sikert kívánt az új
munkahelyén betöltendõ feladatai ellátásá-
hoz. 

A Gödöllõi Rendõrkapitányság vezetésével
2007. július 01-i hatállyal Dr. Bencze József 
r. vezérõrnagy Országos Rendõr-fõkapitány
Kovács Zoltán r. alezredest bízta meg egy év
idõtartamra. 

Kovács Zoltán 
r. alezredes 1961-
ben született Gö-
döllõn. Feleségé-
vel és három
gyermekével ren-
dezett családi 
körülmények kö-
zött Szadán él
egy kertes ház-
ban.

A Rendõrtiszti Fõiskola Bûnügyi Szakának 
elvégzése után 1989-ben került kinevezésre 
a Gödöllõi Rendõrkapitányság Bûnügyi Osztá-
lyára nyomozónak, és azóta is itt teljesít szol-
gálatot. 1997-tõl már a Bûnügyi Osztály vezetõi
feladatait, valamint 2005-tõl a kapitányságve-
zetõ helyettesítését látta el.

Kovács Zoltán r. alezredes megbízott Kapitány
Úr az elõdje által meghatározott irányvonalat –
a személyi állomány fegyelmezett, szakszerû és
hatékony munkavégzését, a Gödöllõi Rendõr-
kapitányság állampolgár közelibb megjelené-
sét, a látható, illetve reagáló és segítõ rendõrsé-
gi kép kialakulásának erõsítését – szeretné 
tovább vinni. Tervei között szerepel többek
közt a rendõrség közbizalmának helyreállítása
az állampolgárok irányába, és a lakosság biz-
tonságérzetének javítása.

Gödöllõ, 2007. július 12.
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Rendelési idô: hétfô-szerda-péntek: 13.00-17.00, 

kedd-csütörtök: 8.00-12.00.
II. számú körzet dr. Szemerédy István
Rendelési idô: hétfô-szerda-péntek: 8.00-12.00, 

kedd-csütörtök: 13.00-17.00.
ORVOSI ÜGYELET
Gödöllô. Tel.: (28) 430-655. 
Munkanapon: 18:00-08:00, munkaszüneti napon/hétvégén:
megelôzô este 18:00 – követô reggel 08:00.
FOGORVOS
Fogorvosi rendelô: Szada, Dózsa György út 76. 
Tel.: 405-440. Mobil: 06-209-44-77-71
MENTÔK
2100 Gödöllô, Ady Endre sétány 56. Tel.: 420-844, 
honlap: www.mentok.hu 
GYÓGYSZERTÁR
Ezüstkehely Gyógyszertár Szada, Rákóczi u. 2/a. 
Tel.: 28-404-299. Nyitva: munkanapokon: 9.00-15.00., 
VÉDÔNÔI SZOLGÁLAT 
Szada, Rákóczi út 1. Tel.: 28-404-092. 
SZOCIÁLIS ALAPSZOLGÁLTATÁSI 
ÉS GYERMEKJÓLÉTI KÖZPONT, 
2111 Szada, Dózsa György út 76. Tel.:28/503-625. 
H I V A T A L O K
OKMÁNYIRODA
2100 Gödöllô Szabadság tér 7. Tel: (28) 529-200, fax: (28)
413-663. Ügyfélfogadás: hétfô: 8.00-18.00, kedd-csütörtök:
09.00-16.30, szerda: 08.00-16.30, péntek: 09.00-12.00.
POLGÁRMESTERI HIVATAL
2111 Szada, Dózsa György út 88. Központi telefonszám (28)
405-181 Telefax: (28) 503-066. Ügyfélfogadási idô: hétfôn
és szerdán 8-16 óra között, pénteken: 8-12 óra között 
Vécsey László polgármester Tel.: (28) 503-055. 
Félfogadás: hétfön 13-16 óra között
Jámbor Lajos jegyzô Tel.: (28) 503-065. Fax: (28) 503-066
POSTAHIVATAL
Szada, Dózsa György út 78. Tel.: 28-405-199. 
Nyitvatartás: h-cs: 08.00-16.00, pénzfelvétel 15:00 óráig; 
ebédidô: 12.00-12.30.
RENDÔRSÉG
Rendôrôrs 2112 Veresegyház, Petôfi Sándor utca 3. 
tel.: 28/385-011, 
villámposta: police@bm.gov.hu 
honlap: www.b-m.hu/police/ 
A Veresegyházi Rendôrörs járôrkocsijának telefonszáma: 06-20-989-2607
Rendôrkapitányság 2100 Gödöllô, Petôfi Sándor utca 6/10.
Tel.: 420-333, villámposta: police@bm.gov.hu
honlap: www.b-m.hu/police/
Telefontanú (ORFK) 06-80-555-111
Drogsegély (BRFK) 06-80-202-502
Országos Központ 
(ORFK zöldszám: 06-80-201-303
T Û Z O L T Ó S Á G
2100 Gödöllô, Szabadság út 28. 
Tel.: 105; 28/528-700, Fax: 28/528-701
honlap: www.b-m.hu/katved/katweb.nsf.

P O L G Á R Ô R S É G 24 órás ügyelete
Tel.: 06-20-320-6360 és 06-20-580-4114
K Ö Z M Û S Z O L G Á L T A T Ó K
ÁRAMSZOLGÁLTATÓ
ELMÛ Budapesti Elektromos Mûvek Gödöllôi Kirendeltség
2100 Gödöllô, Faiskola tér 13. Tel: 06-40-38-38-38, 
villámlevél: elmu@elmu.hu, honlap: www.elmu.hu.
Nyitvatartás: hétfô:10-18 óráig, kedd: 8-13 óráig, szerda:
10-18 óráig, csütörtök: 8-14 óráig, péntek: 8-13 óráig. 
Pénztárzárás az ügyfélfogadás vége elôtt fél órával. 
GÁZSZOLGÁLTATÓ
Ügyfélszolgálat:hétfô/szerda 9-12.
Telefonszáma: (28) 521-400, (28) 430-849
TIGÁZ RT Gödöllôi Kirendeltség 2100 Gödöllô, 
Kenyérgyári út 1. Tel.: 430-488, fax: 430-886, 410-725. 
Hibabejelentés:folyamatosan. 
INTERNETSZOLGÁLTATÓ
V-net Vivendi Telecom Hungary Rt. 2101 Gödöllô, Pf. 407.
Tel: 1288 – ingyenesen hívható, fax: 06-80 88-55-55, 
villámlevél: info@vnet.hu honlap: www.vnet.hu (értékesítési
vonal). Személyes tájékoztatás: munkanapokon 8.30-20.30.
Ügyfélszolgálat:1233 (kék szám).
Dunaweb Kft. 2600 Vác, Szüret u.17. Tel./fax: 
06-27-300-072 Tel/fax: 06-27-301-571 villámlevél:
info@dunaweb.hu, honlap www.dunaweb.hu
TELEFONSZOLGÁLTATÓ
V-fon Vivendi telecom Hungary 2100 Gödöllô, 
Dózsa György út 1/3. tel.: (80) 880-880 díjmentes, 
fax: (62) 551-239, villámlevél: info@vfon.hu, honlap:
www.v-fon.hu Nyitvatartás hétfô: 09.00-18.00, kedd-csütör-
tök: 09.00-16.00, péntek: 09.00-14.00. A pénztárak ugyan-
ebben az idôben tartanak nyitva, ebédidô 12.00-12.30-ig
tart. Díjmentesen hívható ügyfélszolgálat: 184 
VÍZMÛVEK
DMRV Gödöllôi Üzemigazgatóság 2100 Gödöllô, Sík Endre
utca 4/7.. Tel.:520-790, fax: 520-799. 
Ügyfélfogadás: hétfô: 7:00-17:00, 
kedd-csütörtök: 7:00-13:00. 
Hibabejelentés folyamatosan 0:00-24:00. 
I N T É Z M É N Y E K
ÁMK Általános Mûvelôdési Központ
ÁLTALÁNOS ISKOLA
Székely Bertalan Általános Iskola, 2111 Szada, 
Dózsa Gy. u. 63. Tel: 503-580, Igazgató 503-581
ÓVODA
2111 Szada, Dózsa György út 63. Tel.: 503-586
Konyha: 503-585
FALUHÁZ
2111 Szada, Dózsa György út 63. Tel.: 405-453, fax: 503-180
TELEHÁZ
2111 Szada, Dózsa György út 63. Tel: 503-180, fax: 503-181
WALDORF ÓVODA
2111 Szada, Székely kert. Tel: 404-710 
SZADA NOVA KHT.
2111 Szada, Dózsa György u. 88. Tel: 06-28-503-510
E G Y H Á Z A K
BAPTISTA EGYHÁZ 
Dózsa György út 58. Tel.: 28-404-407 
villámlevél: blaci@freemail.hu
REFORMÁTUS EGYHÁZ
Dózsa György út 79. Tel.: 28-405-317 
villámlevél: kago@vnet.hu
RÓMAI KATOLIKUS EGYHÁZKÖZSÉG 
Dózsa György út 92. Tel.: 405-303.
Irodai szolgálat: hétfôn 16.00–17.45-ig. 

FONTOS TUDNIVALÓK

Tündéri és ígéretes kuvasz kiskutyák
eladók nagyon jó családból, 
innét a szomszédból Mogyoródról. 
06-20-3234773.

ELVESZETT Dorka névre hallgató,
BERNIPÁSZTOR szuka kutyánk. 9 éves,
tetoválási száma M10683. Jutalom ellené-
ben a megtaláló jelentkezését várjuk: 
28-407-648 vagy 20-9517-712 


